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PRO CEEDINGS

JUNE 7, 1977

THE COURT: CRF~77-131 and 132 and 133, State of
Oklahoma versus Gene Leroy Hart. These three cases come on
;n combined :orm for Preliminary Hearing at this tima7#nd I
wdﬁld ask for thé record, Mr. laaacs, is the Défendant_prnsent
in the courtroom and is the Defenaéfraady to pfﬁeaed?

MR. ISAACS: Yes, Your Honor, the Defandant is
present and we are rqady.

THE COURT: For the racord, is the State present
and ready?

- Mg-‘WI§é$1i;f;it pl@?de the Court, State would be

ready.

j'rHE,énuﬁm;7:ﬁ§gg §?§oﬁnc§mants do youw have?

. MR, Iéﬁhﬂ${7=dﬁégé}$;n have some witnesses that
Qe‘d like for the Court to permit to be excused with an Order
from the Court that ﬁhey retuzn on a date certain.

THE COURT: All right. ﬂo you have the nawmas of
these witnesses? I presuma these are Defense witnesses you
won't noad until a later date, if at all. If you will read
those names into the record.

MR. ISAACS: Judge, Mr. Tommy Sandera was subpoenaed

by the Dasfendant and Mr. Corky Sanders and we'd like ap Order

from the Court that théyﬁ?e?ggéysq@huﬂgil the 1l¢th or 15th
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of June.

-THE COURT: Are these people in the courtroom?

MR. ISAACS: No, I think they're outside,

‘THE COURT; fﬁeffra outaide? =

MR. ISARCS: Yes, Eelr.

THE COURT; Could you hﬁva thasé peopie atgp in?
Are thcy 1n*the Law Library? I might make this énneuncamant
while Qe;ra wniting; If there are any witneasén who are sub-
poenaed or who plnn'to testify in this cause altheuqﬁ not,
subpoenaad, who are in Courtroom B located in the Graham
Community'nuilding, X would like for you, if you are witnesees
in thin caae, to leave that auditorium and come to Courtroom A

at thin tims. Thers uhould be n0‘witnessca in Courtroom B

i s

| aftar this announcomsnt.,_I#,I rafar to Courtroom B, I refer

to the Graham Community Building, and this is deslgnated
Courtroom A. Okay. Iz this Mr. Sanders?

-HR. ISAACS: Yes, sir. At this ﬁime, Judga, I'm
golng to exéuse.ur. Saﬁdqrs from his subpoena and we have an

agregment that his son will appear here at the date the_.Court

|8ays for him to appear - whatever that is - and I would like

to set a date certain.

‘VTHE COURT: Are there any other witnesses that fall
into this particular category? We can get them all at ence
if you'll nawe them. e

MR. ISAACS: Mr, John Cavalier.
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THE COURT: Is Cavalier here?

MR. ISAACS: Judge, the Oklahoha'State Bureau of
Investigation witnesses that I have subpoénaed have an agfes—
ment td”éﬁm& oﬁ a;;4-hour_noticu ao-Ifd ask the Court to ex-
cuse all Gklahoma State Bﬁraau‘of Investigation parsomnel.

THE COURT: Very well. Pursuant to that agreement,
the 0OSBI personnel afn excused if they d&sire to raturn to
their amployment pPursuant to the 24~hour agxeement for recall
as witnesaes, |
| M3,4I$K§cn§ ‘guﬂgayfthat same agyreement #pplies to
all newﬁﬁaP;rxan& né%d*ﬁ;dia personnel. Is Mr. Ed Brockimith
in theﬁbﬁurtroom? L ’

o ?HE counmaucuyé‘p;ocksmith, are you here in the

courtroon?

MR, ISARCS: I:ﬁéqm_a'vutbai agreement with him over
the telephona.
| THE COURT: So news media personnel tﬁat-haVe been
subpoenaed will be on 24-hour call by agreement?

MR. ISAACS: Yeéer, sir.

THE COURT: All right. I don't mee Mr. Cavalier. Ig

he not here? _
MR, ISAACS: He &asn't in thera.

THE COURT: Also, you might check the amall courtrooJ

to the south of this one. That is also a waiting area for

ritneanes if they want ;bﬂﬁé&ﬁ;inithege._ You might check that
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area.

MR, iSAACB: Judge, I'd excuse Mr. Jack Schroff
for a day cartain.

THE GOURT; Aliﬂr;ght.

MR. ISRACS: The employees of Magic Empire Girl
Scout Council have #ado arrangements through thi?latto:nay
that they will.aﬁpaar to testify if we provide them sufficient
notice. We ask that-they'be axcused to a certaln date.

- THE COURT:. 1Is there & Jack Schroff present?
MR.. SCHROFF: Yes, sir.
THE COURT: ME, s:mééf.f., would you coms forward of

the réa; .:o'f_lg.h'é éou;-trqom for .just a moment, pleasae? We are
EEE i .

going to excuse you to #nothe: date to come back,

MR, SCHROFF: Thmm: you.

THE COURT: Waiﬁ é;ﬁinute. I haven't gave you a
date. Stay where you are for just a moment. Who else, Mi.
Isaacs? Cavelier still isn't here. He may be on his.kﬁy from
the other courtroom, |

MR. ISAACS: Judge, iﬁ reference to the nmembers of
the Oklahoma Highway Patrol, we have subpoeanaed Mr. Doug
Richols, We have ggreed %o give him & 24-hour nptioe before
he's to tegtify and he's agreed to be here and Qe.hava axcusad
him from that subpoena. I think that concludes our announce-
ments, Oh, Hr.‘ﬁgpo;d Bﬁfﬁft:ﬁf’i“r'~aar°1d Barry here?

THE COURT: Harold Berry?
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Nr, Berry and

certain.

PHE

HR *

ISAACS: Of the Highway Patrol?

WIBE:

He's in our office,

ISAACS: Mr. Charles Newton. I would excuse

Mr. Neﬁton_if‘théy can be scheduled for a date

COURT;

All right.

WISE: Mr. Berry is undsr our subpoena, Youy

Honor.. Officex Trooper Ber:y. .

. THE*bOdRT: Jaﬁﬁ-eiﬁalicp. haes he shown up yet? I

don't believe he's here, Mr. Isaacs. As far as Jack Schroff

and Mr.'saﬁgéyh,.aryvthdde the two that are present in the

courtroom?

HR-

THE

MR, ISARCE ;

ISAACS:

COURT i

we have, Judge.

THE
HRI
THE

MR.

'COUR!t
ISAARCS:
COURT :

ISAACS:

¥es, sir. And Mr. Dick Joa Cooper.
piék{ﬁgq? Coopar?

I believe that's the only other onss

Is Mr. Cooper pxement?
Yes, sir.
wha'gs this gentleman then?

This is Mr. Cooper. Jwige, these

gentlemen - I'd like for Mr. Cooper, Mr. Sandgrs be excumed

for day certain.

THE COURT: Aad Mr. Shroff?

MR. ISARCS: Yas, sir.
. wd §F R

T

THE COURT: Wuuid;fqu thrie éantlemnn raigse your
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right hands and be sworn? Do you each swear to tell the truth

ti

the whole truth and nothing bqt the truth, so help you God?

THE WITNESSES: (in unison) I do.

THE COURT: All right. Pursuant to the Defense
request in this matter in all three of these cases, you are
excused from remaining in the court area or the court area,
but you are ordered to return, unless otherwise notified, at
9:30 a. m., on Wednesday, June l4th, which is next week, You
are ordered to return at that time unless otherwise notified
by the Court, The record may show pursuant to an off-the-
record announcement by Mr. Mike Wheet that his Motion to Quash
the Subpoena may be @eclg;gdimdot and it is so ordered. Mr.
Wheet, I believe, falls iﬁ‘phé.category of news media witnesseps
that are on call. |

Mr. Wise, I believe for the State of Oklahoma - are
there any announcements you have regarding witnesses or any-
thing of that nature? Do you want to take a head count of
witnesses before we begin or not? Do you need to?

E

MR. WISE: No, we don't. At this time, Your Honor,
I have one witness that I know is en rouﬁe to the courtroom
and I will so advise the Court that we expect that witness
momentarily. To my Fnowle?geﬁ&the.S;ate witnesses are avail-
able to us and we'ér; :eaéyxéﬁ this time.

MR. ISAACS: Judge,'as far as Mr. Cavalier's atten-

dance, I]thiﬁk.wé;c§n work something out with him when he getsg
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here. I'm sure he will be here.

THE COURT: Very wéll. We'll show for the record
that Mr, Cavalier failed to respond to yoﬁr subpoena.
-~MR. ISAACS: If he'isn't here by noon, I'd look to
move for a continuance.
?5;T#F-C°6ﬁ?{- ﬁhi"doh't we see if he shows up.
MR. ISARCS: Okay .
'Tﬁﬁ COUﬁfﬁ ;Hfi:ﬁisé, I believe we're ready for
your fi¥st witness. I wonder if we could get a blackboard
brought up to save a little tims.

MR. WIBE: The State would call Miss Dee Eldar,

'THE COURT: Would you come forwvard and raise your
right hand?

Do you swear to gelgﬁghe truth, the whole truth and
nothing‘bﬂt the truﬁh,.SO‘halp you, God? |

MIBS ELDER: I dq.;

DEE ANN ELDER,

called as a witness on behalf of the State, having been first

duly sworn, teatifies ag followe:

DIRECT EXA&INATION

BY MR. WISE:

Q Would you state your full name for the Court and the

record, please?

A Dee Ann Elder.

Q And MisafEiéa:@“yﬁqrgvdq yoﬁl;iva?
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A Route 2, Damascus, Arkansas.

Q And Miss Elder, are you eﬁployed now or what's
your occupation? |

A I'm summer ehplbyédfin H@ﬁer.Springa.

Q- '309;r91a5§tn§§?t?_: fQ

A Y‘fea",'éir.. D

Q.I-’gﬁﬁfﬂiés*ﬁidar}'hg§§_you been a gixl scout in the
past? Doy Tty

A Yes, sir.

Q Hew long vere you asgsociated with the gitl_scoufing
organization? |

A ' Since about Second Grade.

Q  And over that period of time, did you attend a
number of campa? ;|: ”w<;
A Yes, sir; N
| ﬁ:. In later years, as you bacams matured, did you

become a counselor? | |

A | Yes, sir.

Q Would you tell the Court and th; record when did
you first become a.counuelor? '

A In 1975, I counseled for the firut year at Camp
Scott in Oklehoma. | . .

Q And then, thg fo;}?yipg year, did you do the same?

A Yes, sit} atzcémp Story in Arkansas.ﬁ

Q  And then in the summer of 1977 - or excuse me - in
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the summer of '77 -~ yea - did you take employment as counssl-
or?
| A Yaé,.sir.

Q ﬁog p:ﬂo:_to¥tﬁ§ c§ﬁ§2s initial opening for thé

BUnfer, weré‘ghefé iomn pre-§§ﬁp1ng meetings. that you had?
A ¥a;, sif;~

Q ,yﬂbﬁldxyoﬁ'hnl;‘uh'hbeut these, pleaze?

A We stayed at Camp Scott for five days the week
before the camp openaed and we had training in the camp, It
was just the staff.

Q Could you tell u§ frem youi mﬂmory'when that was?

A - I think it started the 2nd of June, if I'm not
mnistaken. |

Q And ran fér a§93§ 5;va.dayﬂ, and then, did you go
home for the weekend? | |

A I went to Tulsa.

You went to Tulsa?

Q
A Yea, 2ir.

0

And then I heliesve tcamp started when?

o

The 1l2th.
Q Was this a Sunday?
A Yaa, sir.
Q | When did you rsturm back to Camp Scott then for the
camping session? '

PR L R U EE

A On that aftérﬁébn ; in mid—afternoon of the l2th.
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Q _All righﬁ. Now, if'you_qould, Misgs Elderxr, tell us

about when did the children arrive on the 12th? Hew did
théy-nrfiv;:gad:whéh,;iéﬂysuf?écall?

A fhey a;¥;ved q£ Gr§yhound buses and it was about
maybé two ox thrae ﬁ'éiSEi;and we found our kids and took
them to vnrlbﬁkruniiﬁ.‘;i'f"

Q Which unit were you assigned to?
S I was Unit Leadﬁr in Kiowa,

Q  And tell us a little bit about Camp Scott, Does

¢veryone stay in one camp or were you broken into camps?

A We're broken intq age groups, into four different

units rénging with the children's ugea and they stay there

in tents and astuff. -

Q All right. In this particular area, is there a

couple of camps thexe in close proximity one to each othex?

A YeEg, sir.
Which twg?

- Quapaw is quite close and Arapaho 1a c¢lose, too,.

Q
A
Q And you were in Riowa?
A Yes,

Q

Now tell us about the Kiowa Camp area, if you would]
Would you step up, please, and take a plece of chalk and kind
of draw a skatch, if you would, as to what Kiowa Camp area

looked like.

A (Witnesa.oompliéﬁ.)

i
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MR. ISAACS: Judge, at this time, I'd like for
the Rule toé b_'n invqkud-. ST :&glize that we are halfway
thfoﬁgh the fffﬁt*wltﬁeﬁé;‘ S

5TVFTHﬁfC0?§T} {Ail';?éﬁ?.. Would ycu have your witness
take her seat? _

HR.-WIEE: Miss Elder, woild you resumé your saat?

A {(Witnese complies.)

THE COURT: HMr. Imaacs, I anticipated youxr request
but I would ask you if ﬁhero are any persons Or catagories
of pergons that you would exempt from the Rule?

MR. ISAACE: I exempt all members of news media,
televigion, radlo, nawspaper personnel.

MR. HI§E:: state would ask that the sxemption
extend to'lnw onforﬁaméﬁg;ogf;cars.

THE COURT: All riéht. There is, I sUppoBe®, BOma-
what of a problem with.the witnesses who are here. Where
are your witnesses, Mr. Wise?

MR. WISE: At the moment, we are tryipg to keep
our witnesses in the Law Library, Your Honor.

THE COURT: Would you have your witnesses come into
this area here and they can just line up there at tha back
behind the bar would ba fine.

MR. ISAACS: Judge, as fg; as the Oklaloma Highway

T s
Patrel security people, we doh't have any objeations for them

" to remain.
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3 ik cep o By T
R T
Ty =t " Eha e :Il‘

'THE‘CbURi:.WThé'négs:mgdia personnel then and
sécurity pe;ﬁoﬁnél ;nﬁ,;iﬁ é?fficulaf, the Oklahoma Highway
Pati&l pdraoﬁhal an&'ali éé&ﬁrity pefaonnel 1§v01Ved with
this case will be excused from the Rule which I am about to
invoke and Mr., Isaacs, what about expert witnesses? Have
you given any thought to excusing expert witnessea or dg you
want them under the Rule?

MR, IBAACS: Yes, 9ir, I want all expert witnesses
under the Rula., I'd like for Mr. Thurman to 5@ under the
Rula, Mr. Weaver to be under the Rule and‘any of Mr. Weaver's
Deputies be undex the Rule.

MR, WISE: ﬁ;fii;’g;qasq the Court, to which the
State would uertainly-%nkwﬁha Court's indulgence. Again,

the segurity is under the direction of Sheriff Weaver and

h;s Deputies, OSBI Agent Carey Thurman, who is asitting at
the table with us iz the designee case #gent ~ in other
words, the gentleman who is the person of the 0831 rnsponsiblL
for this casé, and we respectfully submit that he should be
allewed to attend us at the table.

MR. ISARCS: Judge, Oklahoma Highway Patrol has beo*
doing & fire job takiné care ¢of ocur client. I think they are
a capable bunch of fqlqusy;g_tnke care of him. We ask any
other law be -icluﬁcd_§¥oq %he.§0u£trOQm;

THE COURT: will gll persons in the courtroom who

are witnesses -- do you have any witnesses that you wish to
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bring to have inéihded in thig?
MRg-ISﬁ#ﬁSE* 1 think all mine are out. Anyone else
here in the coprtroom?

THE COURT: If you have been subpoenaed as a wit-

‘ness, pleage atand.

MR, WISE: If it please the Court, I see that two
female witnesses are not here. Theay may be in my office.
THE COURT: Would you get them, pleass?

MR. WISE: They are en route, Your Honor. If it

please the Court, we just learned that the Defendant has

subpdanaed members of my staff which we congider harrassment
#ind would respectfully submit that they be exclﬁdad from the
Rule, |

MR. ISAACG: Judge, Ma. Buckskin, Gene ﬁart's
mother, has been subpoenaed by the Stete and she's here.

THE COURT: ‘ymréag?kagin,_ﬁhare ar@zydu, na ' am?

MS, BUCKSKIN: '!Heg;-e'. N

THE ﬁGURT= All right. Ms. Buck;kin, would you
remain standing, please, where you are? What relationship,
if any, are you te the Defendant in this case?

Hﬁ. BUCKSKINi I'm hie mother.

, TﬁElCOURT: All right. 'Will all the persons in

the courtroom who have been subpoenaad ta tagtify, or who
plan to testify as witnesses, raise your right hand and be

aworn.
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"with the 1awyér5raasuq@g;agnyitpﬁth;s cnse if you wish to do

of whetpar joularg,pormittad to stay in the courtroom or not,

Do you ihdléﬁnh of you ﬁwear to tell the ﬁruth,
the whole truth anqvngthing‘but the truth, so help you God?

THE WITNESSES: (In unison) I do.

THE COURT;: There are going to be certain excep-
tions to the Rule of Sequestration but I want to - I want
you to listen, nevertheless, and pait of the Rule will apply
to all witneases.

The Rule of Seguestration has been reguaested by
the defendant and will ba invoked subject to the dimexetion
of the Court, which ngans that with certain axé@ptions I'm
going to list, thoge of you who are witnesses must wait
cutside the hearing of the courtroom until called upoen to
testglfy and not discuss your testimony wiﬁh any other person

during the pendnnéy of this matter except you may discuss

s0. That will alsc inc1u§§ not going over te Courtrxoom B
and watching the monitor. So you will ba prohibited from
being in the courtroom except while testifying ox upon being
excusad as a witness you would then be allowed to remain.
He are'going to have the news media personrael exaﬁpt from

the Rula -~ let ké say one thilng. ALl witnesses, regardleas

are pﬁdhibitéd'from didcuesing your testimony with any other

pereop other than the lawyers masociated with thia case. Thag

will epply to a;lﬂy;tnpggggipndat ;ﬁe Rule that Mr. Isascs h&f
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'morning. -If you are a witness for the State, you may wait

requaaped._,Therélaféﬁgbiﬁé te be certain exgeptions of
pnqpie'who will ba allowsd in the courtroom. One of those
exceptions will‘be nevs media personnel, wﬁioh Hr. Isaacs
has excluded from the rule; and security pcrlonnol in the
form of all Oklahama Highway Patrolmen; security perseonnel
connegted with the Sheriff's Dapartmant: ths prosncuting
witneas, Glen H, Néavnr 15 excuaed from the Rule; Mrs, Buck-
gkin will he -xcusod from th@ Rule and Carey Thurman is
excused from the Rule but all witnesses are under tha general
udmonition to nog discuss your testimony with any other
person other than the attorneys esseciated with the case.

-— MR, WISB: My Pistrict Investigator, ﬁévtrly Huff,
is also under ﬁhe Rulea at the mﬁmant.

B THE COURT: HMembers of thn District Attorney B
utaff aaaociatod with this case, who are working on this
case, Mr. Wise, are excused from the Rule inaofar as thay
will net have to leaVB the courtroom but thay can only dis-
cuss the teutimony with th@jﬁttorneyn. That‘would be Mr.
Iaaacs etaff or yourlstaff.‘

With thosa:admonitionu, the witnesses may leave
the courtxoom at this time. You may wait in the Law Library
or in thc'small courtroom to the south of this one, which is

Judge Msore's oourtroom and I understand won't be in use this

in the DA P offica, if you winh to do 8o,
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With thoss admonitions and announcements, you may
leava the room at this tima.

The witness who is on the stand will remain for
her testimony.

MR. ISAACS: Judge, note our objection to Mr.
Heaver and any employee df thn Mayes County Sheriff's Office
not baing excluded from'thé éourtro§m during testimeny and
I further object to Mra. Huff, the District Attorney's
investigatox, being permitted to s8it in the courtroom during
the proceedings.

THE COURT: Mr. Wise, what is Mrs. Huff's function
during this proecesdings?

MR. WISE: 5he is the coordinator for our office
for preparation of all evidence and exhibits. She is a key
in this ptogaegfion.

THE COURT : ¢°k“¥'f§ﬁ‘ note your exception and it
ia on the record. :7 ‘

MR. IBAACS: ﬁould you further note that I take
exception to Mr. Thurman being permitted to sit here aﬁ
counsel table? |

THE COURT:. Yes, we'll show an axception ag to the
ruling of the Court regarding the Rule of Sequastration, the
entixe announcomnﬁt by the Court.

. All right.  I£hyou would hava your witnesses leave

the courtroom at this tine, Mr. Wise, and any other witnesses

. {-%-.—‘v . A e, LU S




-
]
-+
=
o
o
w

n
o
a
-
-1
1
z
W
z
£
o
=
-
o
a
=]
)
=
v
z
]
kY

10

11

12

13

14.

15

16

17

18
19
20
21
22
23
24

25

that aren't excused from the order.

Let me say, Mrs, Buckskin, you may remain in the
couxtreoom, as I :said, but jyst as with the other witnaesges,
you may not discuss your tentiﬁoﬁy with anyone other than
the lawyorn_alsociatcd_with the case. I think I made that
¢clear to év&ryomi. lI:jusé éantsd tb be sure.

DIRECT EXAMINATION (Resummd)

BY MR, WISE:

Q Miss Elder, would you again resume your drawing on
the board for uas?

A .(Witnelq compliesn.)

Q@ ' Bafore yﬁu'take your so@t, where you have written
the staff tent and ﬁadé_an'"x' thera, would you make a box

there and show ws how many counselors were thers in that
tent, please? j

A (Witness coﬁp;%q§{} 

Q@  That's fine;‘ ﬁow_many were in the tent?

A Thrae.

Q Three; okay. Now, what you just made there, are
those the ltebn? Is that the front?

A Yes, sir.

Q Very wall. Thank you. Will you show us where

sach of the counselors were in that tent?

A (Witness complies.) I‘was here (indicating) and

Carla Wilhits was here (indicating) and ~-

" F
o Loy
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Q Now, let's see, Dea, at yYoure, would you make a
"D" on your line now?
A (Witness complies.)
_ And "C" for Car;a?'

Q

A (Witness coﬁplli‘;ﬁaf .)
Q And "S" for Susan?
A

(Witneas cowplies,)

Q That will do it. Take your seat again, please.
Now, you were telling us, when I asked you ﬁo make the draw-
ing, that the childrsn had arrived, bid'you take your
children tﬁat ware assignéd to Kiowa over to the Kiowa mrea,
I presume?

A Yo, sir,

Q@ About ﬁhat timn:wﬁs thisg?

A About 3:30 or 4:00 o'clock,

Q And what did you and the children do orce you
arrived there?

A He.mst in the unit kitchen and the children could
decide where they wanted to -~ vhatever tent thay wanted to
stay in. They could choose who they slept with, tent with,
2nd which of the tents they wanted.

Q S0 as I understand yeu, the children'made their own
choices as to who iheir bunkrates would be and alsgo as to
vhich tent they would be in?,;

’A : 'Ydﬂq s "v :.

P ooy :
R T
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Q Then they reported back to you ag to their alec-
tives?

A Yae, sir.

Q And yom made a chart, I presuma?

A Yes, sir. |

Q Now Miss Eldér,¥follow1ng.that, novw, we're probahly
up to what time?

A Near supper, about 5:30..

Q What happens at suppertime at Camp Scott?

A Certain children afa chosen, like we split into
patrols and cert&in childran wouid - 1ik¢ maybe six children
woﬁld go up and be hoppers.

Q Happa;s? H-0-P-P~E-R-87 What do hoppers do?

A ‘They sat the table and put'the food 6n the table
anq“it‘i juat'n-ggmp duty.

Q That's ons pfjﬁh@#f.chofeé?

A Uh-huh. o
Kow, they go up early?
Uh-huh.

Then what time does supper coms on?

» O - =]

Supper’s usually about 6:00 o'clock. You go up

about fifteen till.
.9 And vhere do you all go to eat supper?

A lagre called “Greet Hall, It is a very large build-

x|

ing on‘the‘placefg_ ;
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Q Ard how do you get from @ raspactive camp like
Kiowa up to the Great Hall? |

A You walk down Kiowa Road and uwp by the staff house
and on Cookia Trail.

Q Would yuu-lhow_ps_what ¥oad you go up to go to the
Great Hall? o

A On this road (indieating).

Q Fine. ‘Thank you. Now, you had made the election

of the hoppers and they had gone up. Did you all then go to

the Great Hall?

A Ve al; went,

Q ° Now, tell us about supper. Was there any event
that happened? |

A It'waa.just real cloudy and it wasn't raining yet
but it was very atorﬁy”g§qhyﬁg first night of supper was
always kind ef chaotioc. B

Q The first day of camp is probably chaotic, isn't
it?

A Yos,

Q bid you all ming aftarﬁarda?

A Yes, sir, we sing on the porch.

Q v_Haq uhern aomathing unusual? You mentioned it wag

cloudy. Waa tha:s=aomnthing unusual that happened while you

ware up. there?

__‘a_

A Whila I wag 1eading the singing, it started stormin
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raining, and we just dismissed and broke into units and we
all headed back to our different units. o
| Q Could you describe that atorm to ms?

A It was pretty - it was a lot of thundnrutorms-ﬁnd
a 1ot.6£ rain - a lot of rain.
| Q And you got your girls back to the Xiewa area?
h Yasm, |
Q Did they gét rained on?
A They were all wet so I instructed all of them to
go to their tents and put on dry clothes and I personally
wént around and buttoned down all the tents, as we call it,
and hooking them - tent ropas down.

Q I'm now going to show you what has been marked fox
identification purposes only as State's Exhibita 1 and 2.
Ig that the way the tents were set up in Kiowa?

A Yas, il

Q Iz that a trﬁe ¢nﬁ accurate depiction of one of
the tents in the Kiowa area?

A_ Ygu, glr,

Q 'Thdt'a the way the tents wowld have appeared on the
day you're testifying to?

A Yés. o

MR, WIGE; The State would ask that State's Exhibit

1 50 Infroduced into evidsnge;

THE 'COURT: Any objection?
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MR. ISAACS: No objection.
THE COURT: State's Exhibit 1 is received.

Q (By Mr, Wise) New, handing you back.whatﬂs been
introduced into evidence, woﬁld you show m@ what yoﬁ meant
by "tie-downs"? |

A There's a little - I don't know what you'ad call it
- it's part of the tent material, there's little hooks and
there's hooks on fha bottom of a platform.‘ When it rains ox
stormy, we hook them down to gecure them. |
| Q Waere you the Chief Counselor?

A Prﬁfiy?huch,:yas.

Q ' And are you saying that you ulw.to it that all of

those were hooked?

A As many hooks as hooks were there and little corner

things.

Q So if there was a loop and a hook, thaY'ﬁatn all

hooked?
A Yes, sir,

And that's all the tents in the Kiowe srea?

Q

_A-,i,Yal, sir. -

Q  'About what time was this?

A ‘ProbahIY-aboﬁ£;7ébﬁ or 7:30.,

 0 ‘ And now, Hiaa Elder, after you had gotten them all
changed into dry clothen, uhat did you all do?

A 'This hed took qu;ta-somn time and I had, in the
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meanvhile, gone up to Great Hall and got soms cookies and
- stuff far the kids and we met in the unit kitchen and we
talked for some tims, talked about rules and talked about
-just general camp mtyff,

Q Now th;s unit kitghen has a shelter over it so
You would be out of the weather?

A Yenm, o

Q Now five or six ! understand had to be hoppers.

Were there other responsibilities that other children had to
do?

A Uh-huh,
a " Like what?
:A Like cleaning the latrine and doing the washroom
and various - like the flag.‘
| IQ And didngQy_roggtg_Fhosg duties during their time
at camp? -
A éas, sir.
Q S0 you mada those assignmants, too, I presume?
A Yes, sir,
Q- ngﬁfhiﬁﬁéned'aftér that, then, pleasge?
£  ‘fﬁﬁqéaaniqma;sonqs}and we had cookies and then I
instructed the childxen to' 'go to thelr various tents and get
-ready for hed.

Q And follewing that, did you cheek them?

A Yes, sir, I checkfg_avnry tent between 10:00 and

26
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10:30 and talked with every chilg,

Q Now, 10:00 and 19:30 in the evening?
A Yes, mir,
Q

| Well after dark?

A Yea, gir,

Q And you went to each tent?
A Yes, gir,

Q And you talked with them?
A Yes. |

Q Why?

A

Hy experisnce as a counsslor ang camper, it's a
real goeod Policy just to see if any children vere homesick
or if évery camper is warm and have €nough blankets and make
gure evurybody wag okay.:;*'

0] Do a lot of them bring sleeping bugﬂ to the area?

A Yes, mir,

Q . From your experiance and years as both a camper and
a counsalar. did they oztantimaa sleep in thosg sleeping bags
on their cota?

A - Yes, sL:. ,:; .

Q If I waa a new campor and I had aomathing 1 treasured

11ke my new camnra or somathing, vhat would I probably do

with it?

A Kept it raally cloﬂm, probahly.

Q Where would that probahly be?

27
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A

Under your pillow or in your eleeping bag or

gomevhere where you know whers it was.

Q

S0 it isn't uncommon fer you to keep a lot of

peraonal things in a sleeping bag, for instance?

A

Q

L @] w & >

L

A

o

Ne, sir.

That would be typical?

fes, sir. :

Now, @o aomatiﬁe sfter 10:087

10:30.

10:30 or so, you spoke to avery child in the Qanp?

- Yams, Bir,

How old wara these child:an?

They were anyvhere from seven to ten.

Beven to ten?

Yas .,

With regard apqqggigplly ~~ lat me ask you over

here, referring iq"yourﬂ@rawihg, this is the staff tent. I

count savén'Fx'a‘.: i pfﬁsume @ach "X" is a tent?

A

Yas, sic,

. Q HNMDiQ_yau_cggqider~- how did you count them? How

vould yoeu count them?

A

I would count "1" from here (indicating) and "7*

would bea the last one.

Q

8o this would be "1" (indicating) and this would

be "7" (Indicating)?
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A Yes, Bir.

Q In regard to Tent 7, then, did you go in that tent?

A I didn't go in the tent. I didn't go:in any tent.
I stood at the deor and talked to all the childrem.

Q  oOkay, How many children were in that tent?

A  Three children.

Q Was that true of all the other tents?

A  No, all the other tents had four.

Q Why? Do you recall why?

A There was a2 child that had been - in the turmoil
of gatting in the units, had been put in Chuxokas_and it wvas
_ my decision ns_eeunselor not to put her in that unit because
of ﬁhe atorm.

Q So there was three in Tent 7, but you visited with
all of them at apg;oximgtg}gflogao or thereabouts and saw to

it that shey had all their necessities?

‘fEA_’-'iéa, pir.
- Q .Hnﬂ,j&k-fo%zlighting in tents, what kind of lights,
if any, vara they allowed?
A Thére was nona, except for they had to have flash-
lights. That's‘all.
0 Now, would we call that "lights out” - is that when
~ they all had to bed down and gat quiet?

A Y2z, sir,

Q After that, what do you recall as being the activity
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in the éamp?

A I was the only staff that was asgigned to that
unitlthat-ntnynd there. It's called “sitting.hill" and I
remained in the wnit, in my tent and soms various other
counselors cann.and CI?fg,laﬁd I also had to quiet down the
kids quite a bit bacauée.ﬁhéy vere pretty noisy.

Q@  Okay. Now, who were your other co-counselors?

A Carla Wilhite and Susan Bmery.

Q And afterx 10:30,_did You have an ogcasion to ever
h@ar any noises or have any occasion to check on the éhild:tn

again?

A ' I yelled at them from the tent, which iz very

common.

Q- . And then, at an aarliqr hour in the morning, did
¥ou have. any prnblem? _ ﬁ';i#x |

‘A Thay were raally noisy, which is not unusual for
the first night, and wq hoard a doox slam and it was from the
latrlne and Carla got up and it wag about 1:30 and ghe got
up and ancorted the children back to the tent.

Q Obviously, you and I think alike when we;:e,talking

about what you quietly designated as the restroom, and that's

the latrine?
A Yes, sir.

Q And this deor slamming?

A Yes, sir.
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Q . Did it awaken you?

A Yes, sir,

Q And did you check the time?

A Carla nnd:I talked about that asince the kide were
real neisy, and nince.she Qha closaﬁﬁ to the ﬁoor, she sald
sha.woqld;just go check on ﬁhem. |

Q Okny; and this is what time?

A About 1:00}0: 1:30.

Q@ Bo thsn Carla went up, as I understand, and brought)
the childre.n back and got them guietened down?

A fé?}_air.

Q ' Now did you go off to sleep youﬁaelf shortly after
that disturbance.was quelled?

A Bh-hub, o .

- @ -éﬁ;ﬁ,'if;ﬁ}thiﬁjfido you remember next?

A -Dtherjéhaﬁﬂéléggiﬁg, I woke up to Carla's alarm
g;gck_whicﬁ wns:abouﬁ'§:00; I think.

QVSI‘Skay, now Carla had an alarm clock, a wind~up kind

of alarm clock?

A . Yas.

e Prétty nolsy, was it?

A  Very noisy;

Q And whet time was it when that went Qff?
A

Six o'clock.

0

And Daa, whaf'hééﬁanéd'thenf. You hadn't set the



-
-]
-

- FORM

PEHGAD CO.. BAYOHNE, H., ©7002

10

11

12

13
14
15
16
17
18

19
20
21

22

23

29

25

alarm, had you?

A
to go run
Q
A
degided 1
thera and
A
Q
A
going -~

road that

A

Q

she would

A

» 0 w0

No, sir. ghe woke up and I woke up and I waa going

which I had been doing thxough pre-camp.

Jogging kind of run?

Yes, sir. I decided I was really tired and I
didn't want to do it that morning so I just laid
vas just kind of waking up.

Did you see Carla leave?

Yes, sir.

What happoned then?

Carla went den; walked down the road. She was

- Now, will you.tﬁiITua again, was this the same

yéﬁ‘pbinted out;ﬁefore?

ThuAgiowa ﬁoad,j:

Sog ag she cams but the front door of your tent,
have turned?

To her left.

To her ieft_and startné down the road?

tes. _u'f .

Okay. :éo ahgadfjf

And she was not gone very long and I started going

back to sleep and she yelled for me to wake up and that ve

ihould count kids.

Q

pid she say why?
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A No, she didn‘'t.

Q What did you do then, please, Dee?

A I yelled at her. I put my shorts on and my tennis

shoes and started getting out of the tent and I asked her
why und‘she said there was somsthing in the road. I then
immediately - she went to Tent 1 and I started towards Tent 7
| d' S0 Carla went to Tent 1. Why don't You ﬁtdp down

hare,'if you will, o everybody will understand and write

"1" and "7°, Haybe*thatnuillﬁmakq it elgar, I think.

A (Witnesa_compiias.)- |
Just poiﬁt. Cafla did what then?

Where did you go?

Q

A B She ran to Tent. I,

: ‘

A Tent 7frf-’i,t* |

Q  Then whgﬁ napéenﬂd; just tell us.

A ?i opened the tent, I went on the stepm and I opéned
the tent flap and aaw‘that there were no children in it and
there was no aleeping"bags in there anﬁ i called for the other
counselor and Bai%;sha?_Fﬂ?fﬁ~?9“ FQﬂkid“ in here.

Q Now then, whu£ hqppened, pléash?

A Then all ~- the oiha; two counselors ram over and
we stood there for a ﬁﬁnant, trying to figure out where the

children might be and noticed there were no sleeping bagg and

Do mattress covering and blood there and we all started

ceunting Xids.

33
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Q And there was no sleeping bags, no mattress covars,
and when did you first notice any blood?

A When we were standing there.

Q@  First, I'll hand you back what's been introduced
as State's Exhibit No. 4, and you have previously identified

28 a tent in the Kiowa area. Do you know specifically which

tent that is?
A No, =ir.
Q wnich teﬁé?dﬁwg__ii
A I don't know,
t%Q y 1‘11 hand you vhat's previously been marked as
state's Exhibit 2. Can-you identify that?
.;‘A ' .Yesf ju;t a tent;jg
lbé | And this has been marked as State's Exhibit 3,
Ia that a clear and accurate depiutzon of anything you saw
that day?
.A When I opened the tent flaps, all the flaps were

down, B0 it was renlly dark. All I could ses was like there

vag -~ like I could sea bhim in the frmnt. this empty bed and

this empty bed. I could not see any other clothes in that.

Q But is that, i# it just like you saw it when you

openad it?
A Yas, sir.

Q  And this is Exhibit No. 4. What is that, please?

A This is the fire ring.
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Q Iz that the firxe ring that you previously pointed

here (indicating)?
A Yas.
Q And each of these - the State has handed you 1

through 4. Are they all accurate depictiohs of what you saw

and remember from that day?
A~ Yes, sir.
| MR, WISE: We would re;pectfully move, Your Honeor,
that State's Exhibits 2 through 4 be introduced into evidence
: :;“)ﬂ*i“MR; 1SAACS: Judga, we have no objections.

THE COURT : Bigte's Exhibits 2 through ¢ xeceived.

_Q.i 'ﬁow, Hisé Elﬂé;,lwith regard to the blood that you

saw there-and the turmoil that you certainly were in, do you
have‘ovwn a guess as to what you wera observing? What do you

think? | |

A  We didn't think that anything had happenad other

than the uhildrug might have gotten inte another tant and we

stood there and. talked qﬁ@up:thgt they were probably in anothfr

tent. We didn't think of anything drastic as happening.

Q What about the explanation of some blood in the

tant?

A We talked about maybe a noaebleed. We couldn't des

in the tent very much; we didn't see how much was there.

Q It was still dark?

A Yes, sir._
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plaéae?
A
and Susan

Q

A
Q
A

Okay. *MiSa'Eldsr}'follbwinq that, what happened,

I counted kids, three or four times and Carla left
Empary screamed, I thiak.

You heard Susan Emery scream?

Uh"'h“h »
What happened then, please?

She was standing nsar the staff tent and I heard

her wraam and I just ran np there and I think I hit her and

told her to be quiet and then I left and went to get Barbara.

Q.

A

Q

A

Had ?Oulééhn}tq“thQIEconq where =~-

N?, I h&dﬂ't-

80 you hadn‘t geen what Carla Wilhite had seen yet?

No, sir,.
What did yeu do then?

I just took off running and went to the staff house

and got in my car and drove up to the Camp Director's Office

to get Barbara.

Q
A
Q
A

Q

Barbara?

Day.

She's the Camp Director?
Yar, sir. | |

And she and her husband, I believe, live on the

camp; 1s that corrgct?

A

Yes, sir.
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Q Continue, please?

A And as I was driving, I met Mary Ann Alaback, who
was the nurse, coming down and they were coming down by the
time I had gotten up there.

Q And where did you stay?

A. Then I went back to the staff house and parked my
car and walked down to where they were.

Q Now when you say 'staff house", where is it from
this?

A It's down KﬁmﬁiRoad,rpést the Quapaw Unit.

Q Probably what - a.qﬁéfter or Half a mile; something
like that?

A Yeah, probably that.

Q So you then parked your car back there at the staff
house and walked back down?

A Yes, sir.

Q When you went back to the camp, having gone through
all this, who was there that you saw?

A The station wagon was there that Barbara had drove dow

Q TIs that thevpampigtat;§p wagon?

A Yes, sir. And Mary Amn's car and they were all --

Q Mary Ann is the nurse? I am sorry to interrupt, but
she's the camp nurse. Okay, go ahead.

A And I just stood by the station wagon and Barbara

Day came over and they were all standing over by where it was.

37
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Q And where waqrthat,:pleane? Would you go up and
make a mark where you belisve that wag?

A (Witness complies.) I think it was about the cor-
ner part of the road whers the road splits.

Q All right. 'Now Mies Elder, back when you wvere
telling uﬁ about the children sitting around the unit kitchen
ak;ypu»ha%e goﬁidraﬁn on hare, is that an open affair?

o A Yes, air. |

' Q  . With whﬁﬁ 9y§£ it7v

A .. I-think it's a plastic roof,

Q All riqh;, thﬁﬁfs.juqt an open shelter thing?

A ' All aides, except for one\sid&.

Q@ 8o all your little children there, at one time
there ~ well, from the time you gbf'back from your supper
untdl they bedded down were out there under that little
Bheltar;'is that right? _

A In‘batwoan going to the tents and nifting and taik-
ing to mae.

QR All right. So then, my question would be, if there
were somgone in the nrea} they could have seen and observed
this activity sasily witho?tiany problemr, couldn't they, and
hear it? o _  : 7x

A Probably ao untii.it Qot rgal dark.

Q Do you know at this tims the names of the three

girls that were in Tent 7?7
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A . Now?

Q Yas,

A Yea, I do.

Q Will you tell us who they waere, please?

A Hichelle Guse and Denise Milner and Lori Farmer,
ﬁMR;1ﬁ;§E:f Youi wltgﬁaa, counse lor.

‘CROBS EXAMINATION

BY MR. ISAACS:

Q _- Mims Elder, how many years have you been & counsel-

or fo;'Mag;ﬁlEmpire Council?

A 1 have been a cdunsalor for one year and I had one
Year of 'CIT training at Camp-sdott.

Q Will you tell us what CIT training is?

A Counselor In Training, where You are there for a
month and you are under the directorship of the director and
you learn how to be a counselor and do all the functions of &
counseler,

Q During the week before the Camp Scott‘oamp lazt June
did you hava some type of orientation period?

A Yes, sir. I |

Q I beliave you said training?

A Yes, oir. |

Q Will you tell ma what you did at the orientatien
perlod?

A We did a lot of planning and we found out what the

’
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various activitiés were that we could plan for the children;
we reviewed camp skills.

Q What type of activiey did you have, ciaises and
the orientation, please?

- Oh, .you know. the f;rst night we had the whole
thing on how the kids would prnbably raact on the firsmt night|;
we talﬁnd?dhout artﬂ and craftna we talked about camp skills,
liko how ta build a fira, ‘you know, pretty much general stuff

ﬁ Just basically scout classea?

A Ygs, sir,

Q Did aﬁf of'tgogémqlnSsaa'ihclude putting up tents
and how ‘to put up tents?

A We never did learn how to put up a tent; we learned
how to button down a tent and how to fix the tents =o it's
properly up. |

Q  Now, boy scouts have kngt-tying clasees, do.thay
not? HNow, I've never besn a boy scout, but I,ganuma the girl
zcouts would have a similar type program for merit badges?

A Yes, sir. |

Q Did you have anything on knot-tying during the
orientation Week?

a Yaﬁ, gir. _

Q would you tell m§ about that?

A We learned how to do different types of clove

hitches and gtuff like that.
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Q Pardon me?

A It's a clove hitch, It's & kind of a krot we ~-
well, we just pretty much reviewed basic knots &nd hovw to
tie knots for the tents. P

| dl‘ puring tﬁéloriahfafion period, did anything unusual
happen at Cn5918;ut§f=.~f” .

A 7 Nat'‘that I knew of, no.

Q Do you recall a particular tent in the Camp Kiowa
Unit which was altered 1nhggq§ manner during the orientation
periaod? ‘-

A 1 perconally went around and checked all]l the tents
on Friday afternoon, which was in the pre-camp because we had
to cheek cur unit out and had ¢o make a list of all the tents
that needed repair.

Q Ye¢s, ma'am,

A | For the caretaker to take cere of over the weekend
ard when I returned on Sunday and went down to the unit, one
of the tent flape had been clashed.

a And who put up t@qgg tents during the orientation
pericd? | o

A I think that tha;'_ camtaice; did.

Q Did he have &ny boys helping him cut there at the

A I don't know.

Q You didri't see them put up the tents?
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A Ke,

Q While you were in the orientation period, where dig

you sleep at night?
A I was ééajidq in the Quapaw Unit,
Q  That's the wnit whian direction from Kiowa?
A The - up from Kiowa thig way {indicating).
Q Could you tell me which direction; north, aocuth,

eapt or waest? _

A I think it's ~: this is north, it would Probably
be east,

Q Who was in the Quapaw Unit with you?

A All the staff, Part of the staff stayed at Quapaw
and other parts Btayed in Choctaw, I believe,

g During this orientatien period, did you have claze-
@s for particular a9@ groups or did all of you have the pame
schedule?

A We 3ll had pretty much the same schedulae,

Q In other werdas, the eight-year-old girls en up to
the eightaan~ynar?o;d g;glqﬁéﬁlgoqk\pqrt in knot-tying, how
to put up tentas? |

A The orientation week wag Primarily for the staff,
There is no ¢hildran here at thisz tims,

Q Okay, Tho-itnft Personnel for the smaller girle
wWara also in the lana'classas with the staff personnel for

the older girls, weren't théy?

42
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A Yes, sir.

Q' Did anybody rgport a theft at Camp Scott during
the orientation paéiad?. N

A Not that.I know of.

.Qu iI balieva_you;sqidébn Friday, someswhere around
June 10th, that you left Camp Scott;:is that correct?

A Yes, sir,

Q wWill yéu tail @é where you wnnt and what you did?

A I went to the Dofri'a in Tulsa and stayed there

for the waekend.

Q Do you own an automobile, Miss Elder?

A ° Yes, sir.

Q Did you own one at that time?
A Yan, sir.

Q What kind of car?

A It's a Velkswagen.

0

And what color?

Whita.

>

.
H i

Q During the weekend, did you vigit with:any other

counselors?

A Yes, sir.

Q . Who were they?

A I couldn't tell you. It's a well known féct that
the ataff kind of hangs - well, it's a real tight staff and

we did a lot of things on the weekend but I can't tell you

43




1 what I did. 1T stayed at the Dorri's pretty much the whole *
2 weekend,
g Q Before you go to camp, are assignments made for
4 each counselor as to what children will be in their particu-
3 lar units?
6 A Yes, sir,
7 Q Would you tell me how that's done.
8 A When I arrived on Sunday, Barbara Day, the Camp
? Director, gave me a sheet with a list of children that T
10 would have for that session and that they're just put in by
11 assignments through the office, I believe.
12 Q Do you know who makes those assignments?
13 A TWo, I don't.
14 Q@ Do you know how far in advance the assignments are
15 made to the particular units?
: 16 A No.
é 17 Q 1Is there a tent assignment made?
: 18 A Thre was a tent assignment made on the sheet but
i 13 we do not have to‘foL}qW'that assignment and we did not
% 20 follow that assigmment.
é 21 Q But there was a tent assignment made for each of
22 the seven tents at the Kiowa Unit?
23 A As far as 1 know, yes.
24 Q Did you have a copy of that sheet?
25 A Yes, T did.
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A

Q

girl was on Sunday night?

A

know whera the children ware.

Q

A

Q

A
official.

Q

what happened when you went back there?

A
- Q
A
got thare
Q
A
Q
A

Q

happened whan they brought the buges and how each little girl

No, I dop't.

bo you know where I can get one?

- Who was with you?

Do you still have a copy of it?

I gave it back to the authorities on that Monday.

All right. Do you have a list of whera each little
I made - a 1ist mysalf on my clipboard so0 I would

Did you give that to somsbody?
Yes, sir.

Who did you give that to?

I gave it to Barbara Day or someone, you know, an
Tell me about going back to Camp Scott. Tell me

¥We drove back Sundny during the day.

What tima ofwday?

it ta' i .:‘-:.‘

I think we laft nbout - Tulsa, about 10:00 and we

about 12:00.

Donna Dixon rode with me back to camp.
Anybody elss?
No, gir, I don't think so.

After you got back to Camp Scott, tell me what
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- for shipment - of taking their luggage on down to the unit

was ausignaﬁ'to-eéch ﬁérticuiar unit?

A ='§§fore the children got on the bus, they were
given stick;rs for their luggage and it was different colors
stickers so that we could sort the luggage when they first

got there and we could kind of put thew in a pile, you know,

and then each ons of us Q:EL,ﬂwould get on the bus and ~ like
I called out avaf} ﬁaﬁékéﬁat i hﬁd for my children, As theirx
name wag called, thay.got off the bus and came down and we
had various gigns with the unit names on them and we stood
there until I had all my kids.

Q ' You had the younger girls. Did you help any of
these girls move their luggage?

A He‘movnd it into piles, uh-huh.

Q 80 we have luggagé that is tagged wi;h a sticker

and little girls that have particular type stickexs; is that

cor;ect?
A Yes, sir. i
Q He know that goés_to'one particular unit?
A Yes, Bir.

Q Now, whem you brought the little girle down to ths
Kiowa Unit, did you make assignments to particular teata?

A No, I didn't.

Q I balieve you said you let them sleep whare they

wanted to?
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when was the first time you knew which particular set of

A - Yes, sir.
Q What time of day was it when it was decided where
‘these little girls would sleep?

A it wguld prebably have been about 2:00 or 3:00

o'elock in the afterncon.
Q After the littla'girls had gotten off the bus and
after they had settled iﬁ 8C to Bpeak, I believe you said

that you took them up to the Great Hall to eat; is that cor~

rect?
A Yes,‘sir.
Q What time was it when you want to the Graat Hall?
A ' It would have probably have been fifteen to 6:00 or
ten to 6:00 or -
Q Pardon?
A About fifteen to 6:00 or ten to 6:00,

Q wWhat timea was it -- let me back up just a minute --

girle were going to be assigned to your unit?

A wWwhen I first arrived that Sunday.

Q About what time was that?

A Probably about 12:00, somstime early in the after-
noon. (

Q .All right., Jumping back ahead to the #vaning now,
did the girls eat in é particﬁlar arder?

A They could sit anywhere they wanted to,




-
a
-

« FORM

N
o
Q

I
a
1
z

w
z
=z
o
=
<
-]
a
(5]
a
<

u

T
W
a

10

11

12

13

14

‘15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

Q With anybogdy?
A With anybedy they wanted %0.
Q When you go to the Hall, do you go in gingla file

like in the army, or how do you do it?

A No, They just kind of opeéR the doore and aeverybody

just kind of comes in and sits down.

Q o0 you don't eat one unit at a time - you eat all

a2t the same time.

A Yag, sir.

Q Was there anyone down at the Kiowa Unit area while

You weré having supper?

A ' No, sir.

Q Did you keep any guards down there?

A No, sir,.
Q You have been to Camp Scott befoere; correct?
A Yes,

Q During that=timg{‘y§gt is the policy for entering
and leaving the camp by coﬁnﬁdidzs?

A By counselora?

Q For counselors to entér and leave the grounde?

A Through the road, the main road.

What time do you have to be in?

F A o]

You have to be in at 10:00.

Q Who locke the gate?

A The gatekeeper - I mean it would be the man who is
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caretaker of the camp.

Q
A
Q
A

Q

you géet your automobile back down to your camp?

A

the long walk to the €amp Director's Office.

Q

A

though.

Q

got te be in befere 10:307

A

it was the staff at the camp and I think - I don't ever

remember & get time that we had to be in during pre-camp.

Q

regarding the number of counselors per girl? Were you instrus

ted that there would be g0 many ¢ounselors per unit?

A

No, Bir.

Did anybody else have a key to the gate?
I think Barbara Day did have one.

Did anybody else have one?

As. far as I know, no,

If you come back after the gate is locked, how do
You leava your car and you climb the gate and make

All right. Has that ever happened to you?

No, it hasn't.

Do You have any relatives that live in Locust Grovep?

No, sir,

What time of day is the gate opened in the moraing?
Ifm noﬁ sure. I think it's opened quite early,

During this orientation waek, you tpld that you've

During pre-camp week, it was all very loose eince

What is the policy of the Magic Empire Council

d

49
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Q There were three counselors in the Kiowa Unit; is:

that correct?

A Yes, sir.

Q How many counselors are usually in a unit of normal
‘s;zo?' |

A There would be three to four, depending on if you

had a ﬁatarf;ont'and'dapénding-on how many staff we had
generally. : |

Q What ig a waterfront?

A Waterfront is in charge of the pool area and sail-
ing ﬁnﬁ canoaing.

Q@ ' How many waterfronts did you have in Camp Scott?

A ‘.I:have no idea.

Q Was there a waterfront assigned to Kiowa?

A Yes, sir, but she did not astay there. B5he stayed

in Seminole Unit.
Q Who was that?. ‘, 
AT s
A Mary Turner.

Q I belleve you sald there was & little girl that
wanted to move into No, 7 tent?

A Yea, sir.

Q What was her nams?

A I do not know. She was in another unit., I dﬁoided

not toL-bocausglit was such bad weather.

Q Are there anyéﬁthe;":imitu that only khave seven tenta]
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in them?
A I don't know.

Q After they had their evening meal, or after the
evening meal, what was the schedule for the little girls,
campers?

A Our schedulc.had been pretty much messed up because
of the rain. We had planned -- I am not sure what we had
planned to do. that evening, but it had been alterad betcause

of the rain.

Q How long was it before they went back to the unit
area?

A ' When it started raining right after we had started
singing. We had prohably sang twenty minutes, fifteen minutes
aﬁd then since it was starting te rain, it was fixing to pour
we decided to take all the children back to the different
units so it wouldﬁhiva{pgqbﬁq;y been about 7:00 oxr 7:30.

Q When you went back to the unit, did you go in a
group?

A Yes, sir.

Q Did all the counselors go back to the unit at the
sane time?

A Yez, sir, I think so.

Q. S0 we -can. say that thers was nobody down there at

the Kigwa Unit from the time you went to eat supper - nobody

to youthnowledgg *Tuntil'YQ# returned there after the singing

o !
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is that correct?
A Yes, sir,
Q Can you éstimate for me what time it wén when you
got back to the unit?
A Probably between 7:00 and 7:30; I'm not really sure.
. Q Bo it was after 7:00 but no later than 7:307?
A Yes.
Q When you got back, did yoﬁ have any activities
planned for the girla? e
A Yewm, air, wa;dié.f At 9:00, I left the unit and
walked back up to the Great Hall and got some cookies and
stuff and was finding out about the weather also ahﬁ wvent
down to the unit and we were going to read what we call "Poo
stories™ - that's Winnie the Yoo stories for the children -
and have cobkiea and talk about“ﬁnx,diffarent activities for
the next day and for that.
Q Who stayed in the Kiowa Unit with the little girls?
A When I left, Susan Emery was there and Carla Wil-
hite was thera.'l
Q How long Qerouygp.géne?
A Probably about twenty minuﬁea, maybe,
@  What did you do while you were gone?
Av ';_*;Lfidiqp_ts_thq;npaff house and I got my books
and waiééd.uéwtﬁ Great Hall and go£ some cookies from the

commissary area and checked on the weather and walked back.
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Q Was there anybody having a party at Camp Scott
‘that night?

A There were - there was a unit in the staff house

because it was raining and they were all reading atories to

the kids.
9 Which unit was that?

A I believe it was Arapaho Unit but I'm not exactly

Q Do you know the counselors from Arapaho Unit?

A I recall one of them, ‘I think one of their namss

wag Nan Cook.

Q" After you had gone up there and gotten those items,
you want back to.Kiowa Unit; is that correct? |

A Yas, sir, _

Q ¥When you got back to the Kiowa Unit, what happened?

A I dried off and went into tha tent and dried off
and then took my lamp - I had a kerosene lamp - took that ta
the unit kitchen and Carla went around and teld all the kids
to kind of put their raiq 9ﬁ“f on and coma to the unit kitchen,
that we weére going to havn-n meating.

‘Q Here all of the kida in the kitchen area Xiowa Unit
or were they in thoir individual tants?

A. Thay wtta in their tentn until we called them up

to the unit kitchen._

Q When yon got up to the unit kitchen, what happened?
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- We played a gams where sverybody could get to know each

A I called roll to make syre everybody was there.

other and we sang some songs and just gensrally got to know
@ach o:her.

Q Were all the eounselors in the Kiowa'Unit pregent
in the kitchen area when youw sang the songs and called roll?

A Yes, sir.

Q What time was it when you diam;ased them from the
kitchen unit or kitchen mrea to—go back to their tents?

A Probahly about 10:00 o'clock.

Q This picture, State's Exhibit No. 3, Mr. Wise has
shewn you, is that a picture of Tent No. f in the Kiowa Unit?

A Yas, sir.

Q _ How many bunks were in that particular tent?

A There was Ifourx.

Q Okay. Would you show me which of the'bunks the
three girls were sleeping on? | |

A I am not sure heeag;ewhan'I_talked to the children
that night, I d;&inogmpggq}}ke_wha:e,thay wafa sleeping. I
had no idea. - | -

b .gﬁﬁ thef were 6n theze two in the fiont?

Q And one of them was on one of the bunks in the reary
A I'm net sure, but it would have to be.
Q The usual procedure, I ‘guess, would be four bunks _j
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to each tent; is that correct?

A Yes, sir,

Q How many bunks were in your counselor's tent in
the Kiowa Uhit?

A Three.

Q@  When you went around at night to chéck each girl
was in her propar place, ialthat when you made yowr list, or
your roster? o |

A I had already m§d¢ it earlier in the day.‘

Q About what time of day did you make that list?

A I made a list when - after ; well, I had a list
of the children. Then, after we had all met in the mnit
kitchen, I made a list of all the kids and we had nominated

the patrol leaders and various things like that and I had a

list then.
Q Where was that list kept?
A It was on my clipboard.

Q Where was your clipboard?‘

o

In my tent. ,
QLwT:ﬁhan aié yoh put.lﬁfin your tent?
A After I'd #ent all the kids to bed and I took soma
of‘my Sélgngngs.baéilinto’Eh; tent. They were on their way
' to bed. R
Q And that wis the first time that it was in your

tent?
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A AB far as I know, yes, sir.

Q Is there any time that your clipboard was away froJ
You when you wera not in the tent?

A There could have been. I _had tﬁa list of the kids
on the clipboard when we went to dinner 80 it was probably
aither laft == I'm not sure if it was left in the staff hbus%
or it could. have heen left in my tent.

Q When the camparu came and annigumentn had heen,made
was therc some request by thm:Camp Director that each one of
the unit counselors prapar@ a list of the campers and their
agsignments in eagh unit by tent?

A - No. | |

Q You just did that on your own?

A Yas, uir.

Q buring the orientation period, was that oné of the
things that they told‘}qu‘to do in order to be able to find
Your campera? |

Ah- No, becaus& ulually ‘there was such a uloseness -
you got to know th& ki&a so wgll through the various activi-
txea, you Rind of knew whara thay wara, You Know, which kids
were in which tont. .

Q It is not uh;;ﬁal for little girls to stay up late
the first night, is it?

A No, sir. |

Q And they generally make a lot of noise the firat

56
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night, don't they?

A Yes

Q What time of day was it that they finally calmed
down and went to sleep on June 12th or 13th?

A It was Probably after 1:00, because they were
Teally noisy.

Q 1In particular,?whiChjtént seemed to be the noisiegt?

A None of them seemed to be the noisiest because you
couldn't really tell just which one was the -- it was just
the loudness overall.

Q It is not uncommon for them to play practicial jokes
on each other, is it?

A No, sir,

Would you tell me whiech tent those children were in?

A I didn't yell at a particular tent. I just stood
there and told eve;yqne toiiHsF“be gu%gt.

Q@ Stood up in.ffoﬁt éf_your.-f

A From my tent.

Q What time was it when you heard that door slam in

the latrine?
A Probably about 1:30.

Q I believe you told us that you said something to

them about that?

A Carla and T talked about them being so noisy and

Q You said you yelled at the kids early in the morning.
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Carla said that she would g0 out and see what - who it was,
which we knew it was probably kide and that she would put
them back in their tents and tell them to ba quiet.

Q Okay. Let me ask you to tell me which direction

Carla want when she went down to talk to the girle? If this

direction is north and this direction is west?

A  She cama out and_probably want north to the latrine
and then took the kids béék t6 the tent. I don't know which
tent it was, you know,‘wheré the children had coms from.

Q S0 you didn't see it?

A No.

Q@ ° Carla mentioned it to you after she came back from
the counselor's tenf?

A She just said that it was - well, it was just a

bunch of kids and she took them back to the tent and got them
cnlmad qown.,,, .
BRI+ 'Did-ﬁou‘havé a.tnnticount after Ehat, a head count
in ﬁuéh'tent?--r_ |
'A“ Hp,.air.
Q | ﬁow, naxﬁ, i A48%ume you went to sleep after that?
A Yes, sir,
. Q About what time wag it when you went to Bleap?
A It was after 1:30 and I was very tired. We were

all pretty tired,

Q Did you sleep scundly that night?
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A

Q

You got uwp, put your shorts on to g9 jogging?

A

debating on whether I should or not and I was pretty tired

and I didn't.

Q

[

Q
.

Carla had left to go take a shower at the staff house and she

had not been gone, just maybe a minute or two when I heard

her yell for ms,

Q

A

D ¥ O

»

> P ©

- I'dién't get up, I heard the alarm clock and was

iﬁid‘you iobkAOUt'ﬁhe tent to see where she was?
Ne, I ciid:n'ts." .EMI our tent flaps were down,

Byt you knew she was on the road?
L . ’

Yes, sir,

When you woke up in the moxning, I believe you said

You did not?
No, I didn't.
Then what happened?

I just laid in bed and was kind of waking up and

Where was she when she yelled for you?

"She was on her wgfeto the staff house on Kiowa Road.,

Bgcause I knew she was on her way to the staff house
Okay. The staff house is whers from Kiowa Unit?
Where from the Kiowa uUnit?

Yes.

It's down thé road and it goea -~

Which direcfion; east?

Yes, sir.
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Q What did Carla say to you when she yelled at you?
A She yelled, "Dee you've got to get up; we've got

to count kids."

Q How long was it befors you left the tent to go
count kids?

A As long as it took me to put my shorts on and my
shoas, which wasn't very long at all
Q When you got out of the tent, was there anyone
else walking around in the Kiowa Unit?
A No, juat carla.
Q Was any of the little girla up?
A ' No,
g Hhét type of automobile did Carla have?
A :_,I*'dqn't._- think :u_hezh_a.d one, as far as I knbw.
;B | Tell ;;l;hat happan;d after you left the tent?
Jéf '-Shainmsﬁiniélﬁ ;;zl don't kneow what I said to her.
She immediately fan tdii@n§w}|and I;t°°k off for Tent 7, so
that in thinking we wqu;d;mnet and hava a total numbaer of kids
You know,
Q Did you have a flashlight with you?
A No. It was light at that time.
Q I8 it a camp policy that each one of the counselors

have a light of some sort?

A Usually so, but when it's light, there ig no nead,

80 I usually didn't take ona.

’
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Q@ Did you have a flashlight?

A Yes, sir.

Q@ Did you use it at night?

A When I go out, ves.

Q What kind of flashlight: do you have?

A It is just soﬁlething - T think I bought it at
Wal-llart. It was red. |

Q@ Okay. Was it a box type of flashlight?

A Yes, sir. It'was very small.

Q@ Do you know the brand name?

A No, sir.

Q What type of battery does it have?

A It took a big block, about a size "B" battery,
pretty big.

Q@ What type of facgii}lumes covering does it have?

A Plastic, I tﬁink; |

Q What color ié itf

A The rim was white and the plastic covering was just
cleaf. "

Q.A Okay. So the rim on that was white, the box of the
lightiwag red? C o

A Was red.

Q Did you have that light available to you that morn-
ing?

A

Yes, I did. It was right by my bed.
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Q Tell me what you saw when you went to Tent N$¥ 7
and opened the tent flap to look in there?

A I opened the tent flap and, of'course, I first of
ali, wag locking for kids because we wera counting kids and
noticed there was no.childrén in the tent and thexre waes no

sleeping bags and there was no mattress coverings on the mat-

tresases.
Q Pardon?
A There was no mattress covers on the mattresses,

. Q And State's Exhibit No. 3 that we looked at just
.a minute ago, dogs that - do the objects in that picture
aceu:atalyfdapicg fhe}ﬁ%yiéh;t tent looked when you first
opened the flap? S
A f'-; eanfttzysimf_gﬁfwbacausg this tent flap on the
righfupq down.iI”dnﬁf}bpénpd the left one just wide enough
80 I could see 1f any of tﬁe children were in there and it

wvas very dark.

Q Miss Elder, did you see any of these other spots
on the floor? |

A 1 saw the blood en the mattress and a little bit
on the floor. I really can't remember because I didn't look
at it very long.

Q What typse of footwear did you hava bn'that morning?

A I had regular tennis shoes on. They were very old,

Q  Could you tell me what brand name?
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A I don't know for sure.

Q Do you know what brand of tennis shoes Carla

Wilhite was wearing?
A No, sir, I don't.
Q Do you know what -~ well, let me ask this: Was

Carla Wilhite wearing tennis shoes?

A I don't know. Usually so, That's usually what

‘wa wore but I have no idea what she was wearing that morning.

Q Did Susan Emery have tennis shoes?

A I really don't know.

1

‘élg : After you lookad in the tent, you saw the blood on
thejmattress, I belisve “You Baid you thought mayba there was
& nosablged and thd girlﬂ were in another tent?

A Yea, nir.- o

Q How long wag it? How much tima'elapsad before you
knew something was wroﬁg?

A I .guass when I counted the kids again and again and
just knowing that I had to go get Barbara Day and that some-
thing was not right and that children were milstng and the
combination of hearing Susan Emary's scream, I knew that I'd
bstter go get Barbara and get hplp. ) )

Q Were you still down at Tent No. 7 Qhen you heard
the acream?

A Yes, sir.

Q What did you do when you heard the gcream?
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A I just took off running for == I knew that was
probably Susan and just weat €O herx.

Q How far is it from Tent No. 7 over tO where Susan
was standing on Kiowa Road?

b, I'm not for aure. There's a MAIE& of paths because
there weré trea@s in between the staff tent and the children'
tents.

Q pid you run pehind the counselor's tent or in
front of tha counselo: 8 tent? |
| 'fh l 1 navor did - wall, the road, it's a gravel road.
it extsndn in front of the. ataff tent and it's just a maze
of pntha go I. novax vent, :eully, in front of ths staff tent.
1 just- stayed on the road." |

Q Would you step down and show me where Susan Emery
was standing and would you mark that with an "8H" on there,
Susan Marie?

A I think she was standing about right hera (indicat

ing).

g  Where vwere you?

A In the precess of counting kide, I was about right

here (indicating) between the tenta.
Q All right, would you mark that with a "D"?
A (Witnass compliea )

Q Was thera anybody alsa‘walking in the Kiowa Unit

arga when you heard her acream?
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A No, sir.

Q Okay. After you heard her scream and you went
over and you said something te her, what happened then?
A I imnmediately told her to stay there and not to

leave and I ran down the Kiowa Read to get my car to get

Barbara.

Q Wag somebody else coming down the road?
b} Not that I could see; I didn't see anyone.

Q Did Mary Ann Alaback already come to the Kiowa
Unit?

A No, she hadn't. I met her when I was arriving,

I started my car, drove up the road to get Barbara and I met

her at the curve and we s topped.

Q Would you step down again and show me where you
met Mary Ann, if you can, on this map?

A I can't show you on this wap bgcause it was further

down the road.

Q You said at the curve, is that the open area where

Ben Woodward's house isg?

. It's just as you get to Ben's house, thera is a
big long curve; it's pretty sharp.

Q What did you say to Mary Ann?

A She asked me what was the matter and I said that
something horrible had happeaned and I thought that the child-

ren were dead and how I knew that, I don't know. I just saiad

65
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Q Did you see any mleeping bags over there uwnder the

trees?

A Yes, I did,

Q@ = Did you say hnything to Susan Emery other than to

be quiet or shut=up?
A No, sir, I just took off runninq.

Q  Then what hnppuned after you had the conversation

_ with‘énﬁy_&nn?

i S I drova on- up to Barbara Day's, where she was
staying. and thmy were all g@tting in th,e car and I just
Parked there for a mommnt and let them get out of the way
and then I drove back to the ataff house, left my car there
ahd I started walking down the Kicwa Road to where they all

vare.

Q Who was getting in the car with Barbara Day?

-

Richard Day and Carla Wilhite and Barbara Day.

Q Then what did you do?
A

I stood at the gide of the atation wagon. I didn't

go on down where they all were,

Q Let m°M§“S°??PEF€?RELJP§E 4 second. What kind Af‘
atation wagon ar; ve t;lﬁ#ﬁg{ébdutfa'

A It's the camp stition wagon. It was yellow, I
don't know what kind it was but I stood there and I just

8tood there for 2 moment and Barbara Day walked up and told mﬁ
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that, you know, what had happenad.

Q Miss Elder, can fou ahow 12 where the station
wagon was parked on that diagram, on that map?

A I fhink the station wagon wae parked right here

(indicating) and Mary Ann's car was ih back of it. I'm not

" sure if ﬁ&gy‘aﬂh'jicd: was first and then the station wagon.

Q ‘Would you draw a little rectangle for the station

wagon?'1._f
‘At (Witneas compliem.) | o
Q  Al}l right. :Woﬁ;d you'draw a gsmaller one for Mrs,

Alaback's car?
A ' (Witness complies,.)

Q 50 Maiy Ann's car was in front of the station
wagon?

A Ag I recall, yes, sir.

Q After you went back down there, who was present
near where ﬁhe bodies were under the trees?

A Barbara Day and Richard bay and Carla Wilhite and,
I think, I'm “99;??’?h}£ﬁ§¥ﬁ5“ Epgry was standing right there
or not. =._:. | |

Q What did You see while you were there?

A I didn't go down to where I could zee anything. 1
just stayed back away from where everyone wvasa,

Q What was the next thing you did?

A Barbara said I could - I asked her if T could go to
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1 17 the staff house and wash my face because I was going to come

back down and get my kids. So I walked to the staff house
and then I turned around and ‘went back to the Quapaw Unit

which is the un:t,closeatmto ours and I woke up Linda Hender*

8qn, a vet&kbioseéfriend of'mine, who was staff person in

that unit and waa talking to her for a secand and she and

I went.tq-thc ataff house and the staff house was locked and

e cdﬁldn'tiget in and théﬁ we - she and I - ran back to our

unite and counted her kida to meke sure that all her childre

‘were thersa.

Q hfier you counted her kids, what did you do?

A I walked back down to Kiowa and wa met and I went
into wmy staff tsnt and wa decidsd that we had better get
all the kids out of the:ug;t 20 wg~dnvined nomething that ﬁe
would tell the children and we all got them ocut of the unit
by the back road.

Q You say by the back road. Did you by-pass the
trees where the bodies were?

A Yes, gir, we never went close to that area. He
wan£ out by the restrooms, past the latrine and there is a
back path that connects around the whole unit with our unit
and we walked that way.

Q Misa Eld@r..whmt was the closant you came to
where those bodi@s wééelundar tha treas?

A The closest 1 came to them was running by them when
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I went to get Barbara pdy.;”

[+ Did you avefxgo dﬁwnrthe-little path that inter-
sects Kiewa Road?

A -No;Aslr.l

d " There's nn.0pen spot, a path for some elesctrical

wiras, is thaxe not, just to the south of the Kiowa Road

thaerer Y ‘:,;_lﬁ

i

A There's a gate; is that what you're talking about?
Q Yes, ma’'am.
A At the end of the road, yas, there is.

Q pid you ever go down that open spot where ihe gate
ia? |

A No, sir.
Q Did you see anything lying there beside the bodies
vhen you saw them, running up the road?

A No, sir, I didn't even look. I just glanced and

. kapt on runninq.

Q  Later on in the day, what did yoh do after the
people began to coma to Camp Scott to investigate this parti-
cular? | |

A After wa took tha uhildran - after we took them, we
had braakfnt, we had m;nne with the childxen and that took
up time and thﬂn wa all ate breakfast and during bhreakfast,
we ware questioned by the State Police in Barbgra Day'e uffic&.

Q Did they question you one at & time?
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A
G Three at a time?
‘A Yes, sir,, 2
Q Who qﬁeutigncd you?
A Highway ‘State Patrolman, I do not know who it was.
Q‘:"Diq he have a uniform on-like these gentlemen right
ovu? here?
| A Yes, sir.
Q How long did he guestion you?
A He didn't question us for very long at all.
Q  Did he adk'fngEé@i;a: qﬁaqtions like the ones that
I have asked you? | |
A Yea, sir,
Q Did you tell him anything diffarently?
A No, sir.
Q After the highway patrolman -~ well, did he take

the statement in writing from you?

A
Q
A

Q

A

hut which was right beside Great Hall and we proceeded to

start doing various activities for that morning,

Q

- They questioned us all three at a tims.

No, eir.

Was'youf statement tape racordad?“

Not that I know of.

Aftarﬂhﬁwquefgi?éag you{.yhat happened?

Our children in my unit were taken to the craft

Did you go back to Kiowa Unit at any time?
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A No, sir.

Q%é; Boﬁ}lQ;g did the cré:t activities last?

ﬁ_. it lasﬁad‘until @arly in the afterncon. We were
qunnﬁioned more dﬁrin;:the day, during the morning.

Q Let me ih%értqpt‘riqht hera. Who was the first
person to guestion you after the highway patrolman?

A I think the District Attorney -- Bﬁvarly -—

Q Mz, Wise?

A Bever;yaﬂufﬁjv;ithinklqu@st;oned us.

Q And wvhere was that?

A We were in the nurse's office whers -~ she has an
office near Bnrbara Day's office.

'R Was Mr. Wise present when she questioned you?

A I don't think he was.

What did Misa Huff ask you about?

» O

We were all questioned as to what we =< just the
very same things you have asked us,

Q Did you tell her the same thinga?

Q What hﬁppanéa ﬁf%@f yd; héd;the cenversation with
Miss Huff?

A We went down, back to the craft hut and we talked
to the kids and I think that 211 the childrgn - 4f they had

heard anything in the night and we had told them some story.

We did not -- none of the children knew what had happened and

71
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- and her people if;ﬁhay had heard anything in the night, too.

we alkad them if they haard anything in the night and I

believu that each area of the children ware asked by Baverly

Q  What did thay tell you when you asked if they had
heard anything?

A  Some of them had heard kids, you know, noises the
kids had,thamseIVas made, but no one had heard anything.

Q Pid any of them see anything during that night?

A %o the best of my knowledgé, ne;

Q pid you talk to all those girls in the Kiowa Unit

who were in the tenta?

A ' Yes, eir.

Q Thé campere?

A Yaes, sir,

Q Did anyone tell you about seeing anybody?

A No, sir, not that I can remember them saying'any—

Q But Miss Huff talked to each and evsry,ﬁne of you?

A I think she did. . - _

Q After you bad tha converaation with Hias Huff, who
was the next person that you talked to?

a I think we were ~ I'm not sure - for sure -- bécausa
ve were questioned by a lot of;paople == but I think an 08BI
Agent or an FBI Agent. We all =-- he talked to every bna of

the ataff members on staff in the Great Hall,
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Q
A

much the
Q

A

Q
A

Did‘héuialk to all of you at one tima?
Nb, he Qpastibned us one at a time.
What did, yo4 tell. him? |

Pretty much -~ they wanted our s&ddrese and pretty |
same thing. |

De you know that man's name?

No, sir.

Was there mnreithén ana man that questioned you?

Not to my remembranceé. It was in the Great Hall

and this was after the children left on buses that day.

Q
from you?
A

Q

» O

@

B

A

Q

Could that man have taken a tape recorded statement

Not that I know of.

Did he take a written statement from you?
He took our names and addresses mainly,
Did you sign anything?

Not that I know of.

For Mrs. Huff, did you give her a taped statement?

,,,,,

No, sir.

: ' sy
Pota

Did you give her a written statement?

No, sir.

After this OSBI Agent or FBI man had gquestioned you

individually, were you questioned by any other peeple?

A

Q

No, 8ix, not that day.

Let's talk about that day. What time of day was it
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whanlhxs. Huff'quaéﬁioﬁed youz?

A It was probéhly'¥- X don't know. I was not very
congcious of timc'dﬁring,the dmy becauae all of the things
were happening, It wag probably 10:00 or 10:30 or earlier

than that.

Q What time of day was it when this OSBI or FBJ Agent
questioned you?

A It was very late - after the childranlhad left that
day. I think they left early afternoon and then the whole
staff met in the Great Hall and Bonnie who's the President of
our Council, talked to us for soms time and then we all talke
to this man and then we all left.
| Q Can you 91”9.9?-§P4°3Fim@t@ as to what time it
wag? | “ .

A  No, sir, I can't. I thil_'xk 1 arrived in Tulsa at
about, maybe 5:00 ©*clock or.S:BO,‘so it's an hour drive from
Camp Scott, so it must have basen about 4:30,.

Q How 1ong‘did‘they question you, the OSBI?

A Not very long at all on Monday.

Q Did they ask you anything of a personal nature such

as about your sex life?
A Not on that day, no.
Q Who laft Camp Scott with you, Miss Elder?

A No one. I drove homa by myself I drove back to

Tulsa.
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QF-k@Dgayppr":qlksklivﬁgin Tulga?

A No. -

Q You said you drove home. Is that where --

A Where I was staying.

MR. WISE: If it please the Court; I am sbrry for
intarrubting, but I feel the cross-axaminatioﬁ now far ex-
ceeds proper cross-examination as to the relevancy of the
direcg examination., We atajgoing far afield. |

THE COURT: You msan as to the question of where
she went when she went to Tulsa?

MR, WISE:  5?§1,'?§ur Honor, for some time now,
codnsai has -~ it is my understanding thnt‘COu;t procadﬁre
Oon crosg-examination ie limited to those suﬁjeoté that were
brought up at direct examination and I feel now that counsel
is far afield of that. If he wanta to call this witness as
his own, he may.

THE COURT: Sustained as to her testimony about
what she did when she got to Tulga,

Mr. Isaacs, it is almost 12:00 o'clock., Would you
like to coﬁtinuc your c:oss~eximination until after lunch?

MR, IEA§C$: T@gg gggld‘pgﬁfine, Your Honor.

(Wheraﬁpon; tﬁe_g;ﬁée in haearing was;reonssed.i
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AFTERNOON SESSION

(Following the noon recess, the proceedings

continued as follows:)'

THE COURT: Court is again in session and we'll
continue the cross-examination by Mr. Isaacs.

BY MR. ISBAACS:

Q Mies Elderg.you testified earlier thi# morning
once, I believe, it was on Sunday when ydu went back to Camp
Scott, that you left Tulsa at 10:00 o'clock and arriﬁad
there around 12:00., Did you go somsplace hetween the time
you left Tulsa and the time you arrived at Camp Scott?

A - I could have bggglgistakanlon my time, It takes
about an hour to get to Tg;sa‘- I maan from Tulsa to the camp

Q We were talking earlier about your interviews with

various law enforcement personnel, pertaining to the homicides

i

at Camp Scott. And I believe when we stoppaed for the morning
recess, We were diacuesing an interview that the OSBI or

FBI Agent had with you at appréximutely 4:30 in the afternoon

of June 1l3th.

Now, is it correct that you don't know the name
of that person that interviewad yocu?

A Yes,

Q And that intﬁxkigw¥§aa opndudtod on a one on one
type eituation; in other words, you were there and the Agent

was thera?
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A Yes.

Q The?é'wura Bomﬁﬁthingz I thought about that I
would like to ask you, oﬁar the noon hour, Who taught that
knot~tying. cless durimg the orlentation week?

A Mrs. McoQuiddy.

Q Pardon?

A Mrs. McQuiddy. I think she taught it during camp.
We bagically went nvef it..

| Q Who is Mra. McQuiddy?

A She works in the Girl Scout Council office.
Was shé at'the-céﬁﬁ on the 13th day of June?
No, she wasn't.

Was she on camp the 1l2th day of June?

No, she wasn't,

o ¥ 0 o ©O

She was solely there for the purpose of the orien-

tation; is that correct?

A Yes, gir,

Q During the orientation week, were there any husbands
or boyfriends that stayed at Camp Scott?

A Not that I know of. I don't know,

@ Pardon me? You don't knowr

A I don't know,

Q Did you see any man at Camp Scott, other than Mr.
Woodward, the ranger, during the orientation period?

A During,orientagion,;not that I know of.
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Q Earlier this morning, you told us that there were
some noises at 1l:30 in,the;morning,and you took soma measures
to determine the origin of those noises and gquietened those

girls that were in the tent?

A Yas, sir.
Q Were there any noises after 1:30 a. m.?
A No, sir.

Q Didn't hear any?

A lo.

Q And you also testified this morning about some
rain and that you had a big storm at Camp Scett on the 12th.
of June, 19777 |

A Yeh, sir.

Q During that.tima,.was there a towel in the counsel-
or's tent which was used to wipe feet?

A Yéé, slr.

Q - And that was the towel that was kept in the tent
that yYou vere in with Carla Wilhite and Sugan Marile Emary; is
that correct?

A ~ Yes, sir.

Q Would you tell me the coln; of that towel?

A I can't tell you the color, I think it was very
light colored. hIt”wés7ih-tﬁ;_very ftﬁnt of the tent. We
dried é:ﬁ.uith it. Thph-ig was placed in the floor.

Q.,?‘Wﬁafﬁ ih thé floox was it placed?
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A It was in thefya:y = when you f£irst go into the
tent, thére was a center pole, and it was right in front of
that pole.

Q This is not on the edge of the tent floor?

A After I came back to the tent and put the kids to
bed, I wfang the towel out and put it over the end in front

of Carla's bed, over the front edge of the tent flap platform

Q Did you designate the bgds on this diagram this

morning?

A Yas, sir,

Q Would you stgp §9wn_andlpp§Ia "T" for towel approx-
imately where the towel_ﬁqsf

A When I wrung 1t.out, 1 put it on the edge right
here (indicating).

Q From'that diagram, it appears to me that the
couneelor's tgnt open towards the east; is that correct?

A Yes, sir, it opens faocing all the tenta,

Q So you hung it out the back of the tent?

A No, I hung it in the front. The diagram of the
tent should be turned around and it would be looking out
over the tent, ;

Q I undefstandfnoﬁ;g?SQ that really is not an accurate
diagrgyrof the way that tanﬁ opénad?

A;f ‘Not*inuihgﬁpﬁkation ©f ~ in reference to the other

diagram.
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" were you giVen a design or ware you giVen s0me type of scale

Q This towal - would you deéscribe it for ﬁe, if it
had any peculiarities?
It wag dirty and it was wet. Other than that, I --
Did it‘hQVa fringe on it?
I don't*know. ‘
Dpia it'havaha désign on.it?
That I don't know ailther,
And we don't know vwhat color it was?

No, sir.

oo 0 P 0 P D

During'the orientation period, were you taught -

or map of the Camp Scotg area 50 that you would know where to
obtain cleaning equipment and repair equipment and things of
that nature?

A Mo, sir, not that I know of.

0 Is there anything in the form of a tool shed or a
place wherae tools are kept?

A In the unit kitchen,‘thﬁrafn 2 clogset there where
trash cane and we keep our tools for use in the CaNMp area in
our own units,

Q  HWould you step down aga;n and maxk where that shed
is, tha camp kitchen? Juﬂt a mark.‘

A It swright hare (indicating)

MR.: I5AACS ¢ Cuuld tha record show that she put an

"Xn in the corner of the unit kitchan?

'\Z—
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tents with you?

Your Honor, before it'sg erased, 1'd like to have
a picture of it,

THE COURT: That's certainly permissable. Do you
have a camera?

MR. ISAACS: Yes, sir. I do.

Q (By Mr. Isaacs) Now these tents - when these
tents are put up, there's rope on these tents; is that not
correct?

A Yes, sir. =

Q Different type of rope. Where are the tent posts
kept for the Kiowa Unit?

A Before the tents are put up?

Q Yes; ma'am.

A I don't know.

Q. Do you know whether or not any tents or any tent
poles are kept in any particular building at Camp Scott?

A . .They're keptwinpwhap'g called the chick hut. TIt's
up on the méin‘ﬁart<oflzﬂe Eamp"across from the -- near Ben's,
the caretaker's hogsg and all the tents are kept there, I
believe. W

v

Q  You said chick hut? Is that C-H-I-C?

|
A - K -- §
' |

Q -~ K. During the time you went to the rents for

head check and also to checl noises, did anybody go to the

81
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A No.

Q Pid you look inside the tents?

A 1 did not. I went ~ yeah, I locked in every tent
when I went around and checked and talked to each child,

Q This morning you were talking about Nurse Alaback
coming down the road and being there with the bodies of the
young girls. Do you know if Nurse Alaback checked the bodieg
for any vital signa?

A I don't know;g4¢;h'

Q During the otientation yeak, did anybody say
anything about rope being taken from the chick hut or from
any of the unita?

A Not ﬁhat I know of,

Q Did you hear.gnybody say anything'abqut ie?

A No.

Q Are the buildings at Camp Scott locked?

A Not that I know of. I mean during camp, they're

not, .

Q So during camp,_all bulldings are unlocked and the
only thing that is 1ocked i, tha gata?

i

i; AL As‘f;r ag - T know. i“l

Q.Hl If you wanted tn go to the chick hut to get a tent
pole;,’ you wouldn t need to contaut anybody about going there.
You could walk up there anélget one?

A No, sir.

82
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Q Are boyfriends of Camp ceungelors rPermitted to
visit the camp?

A It has happened. I've naﬁer had anyone thera.

Q During the oriantation period, did any boyfriends
uﬂtwauw-awhw&thMcmpmmmhm?

A Ag far ap I know, no. 1 don't know.

Q I want to talk for a mommnt about interviews you
had with law enforcament Personnel. we tnlked about the one
that you had a¢ 4:30 on the 13th day of Juna. When ig the
next time you had an interview with 2 law enforcement person?

A On Tuasday. |
| MR. WISE: If j¢ Please the Court, I'g have to
again intetrupt. These questiong have been asked and annware
befors and the product of those interviews aré work product
end cattainly_qot Privy. to the counselor.
| THE CQURT;: Objection is overruled,

Q (By Mr. Isaacs) Where was that interview, Misg

A In the breezeway of the Graat Hall in Camp Bcott.
‘Whi interviekedkyou?
OSBI-

Q

A .

Q 'What dld yuu talk &bout? |
A

'Various thingn, things that had happened ang 80 on.

Q Did you tell them basically the Bama thing you have :
told me here today?
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A Yes, gir,

Q Did they ask for any hair sampleg?

A Yes, gir, |

Q At that tima, in the breeééway?

A I think it waé nbﬁ on Tuesday. I think it was §n
the following day which was ﬂudneuday.

Q That's Wednesday, the 15tp of Jung, would that be

corract?

A Yasm.

Q@  Okay, On‘Wednesdéy, June ;Sth} You had another
intarviaw with an 0SBI Agent? |

A Yese, gir,

Q Who was that Agentf

A I talked with Jarry Thurman thera were Baveral

intarviewed

Q ‘This fellow Bitting here (indicating) at the table
with Mr, Hobbg?

A Yeg, sir,

Q ;Wha; did ﬂ:f Thurman: agk You about?

A Just various quastions, thinga that had happened
and just about the staff just various general questions.

Q All right, ang at that tims, qig they ask you for

Your fingerprints?

A Yes, sir.\ﬁ

Q bid you give them a copy?
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o

H B )

A

g

you =«

A

Yes, sir.

pid they ask‘féﬁ for anyﬁhing elsa?
Photograph; that'as all;

Pardon me?

They took a photograph of me, that's all.

Did they take any saliva zample?

Yes, sir, they did,

Pid they take any blood samplaes?

No.

How did théy take the saliva sample from yogu?

I think on & disk; I'm not sure,

Who tgok thgtwgfoq“you?; . |

I don't know Qho:{t was,

Was it a lady or a man?

There was a lady present, I believe, I'm not sure.

And do you kiiow what was done with the disk after

~_;I-'c'h:!m_k~i_.1:7=‘\'ﬂiuz| plaé&d in a plastic bag; I really

don't remember. Lo

Q

¥ 0

Q

Did they ask

: ﬁé,'bif;'

for any other samples that day?

*

L

The 15th of June?

€

LN VAL

No, sir,

Did you tell them anything you havan'ﬁgtold us

about here today?
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A No, sir,

Q Were you interviewed at a later date by any member
of a law enforcemant agency?

MR. WISE: If it please tha Court, that's been

agked and answered bsfnre, too.

THE COURT: I presuma ydu mgan a later date other
than the ope she's just testified to? You may answer that
guestion.

A I was questioned over the phone at different timss;
not very many times.

Q Do you know who called ydu?

A  Jerry Thurman I talked to and I can't remémber the
rest of thé’namas.

Q What did he ask you about?

A Earliar in the summmr, just about some -~ if I was
misning anything, makzng aura that I was not missing anything

from the tant and I was cnlled maybe twico in the 8pring

Semasterfat achool

Bl

Q- Well, earlier in the year when Mr. Thurman called
you, what did‘he ask you upauificnlly about that might have

been tnkan from your tent?

A Hea asked me if I was missing any glaases and I said

‘no. I thought I'd missed them before but I found them. The

 qnaptions that I was asked over the phone were guestions that

I had bgen asked befora.
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Q

Did anybody report the theft of glasses from Camp

Scott on the 13th of June?

A

\

I think so. No, I don't know. I just really

don't know because wa.didhn§t ga back te our unit in our

camp any on that day and we left and teok the children.

Q

When you got up in the morning, was anything migs-

ing from anyplace in your tent?

A

Not that I know of. We just left the tent and we

counted kids and I just never went back,

Q

All right. When was the first time you went back

to the tent?

A

Q

A

Q]J

On Tuesday.
That would be the 1l4th of June?
Yes, 8ir,

~0n the 14th of Juie, Tuesday, who was with you

when yowu y%nt back toﬁyour.ﬁaﬂt?

ArJ‘

> © » O ¥ © ¥ D

Beverly Huff ‘was with me.

JHas anybody alse_with you?

fﬂaf vere, bﬁt I don't know who they wera,
Did they ask you to invwntory your property?
Yas, sir,

Digd you invantory?-

Yes, sir,

Was anything missing?

No, sir.
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Q Was anything missing from the property of any
counselor who was in that tent?

MR. WISE: To whioh we objact as hearsay, Your

Honor.

THE COURT: Sustained, unless she knows of her own
knowledga; |

NR. ISAACS: Judge, I'm natlasking about an out-of-
court statement offered to prove the truth of anything., I'm
asking her if somathing was misaing.

THE COURT: GShe may answer if she knows the answer,
Mr. Isaaca. |

A i‘m not sure.

Q Did Carla Wilhita find anything missing?

. MR. WISE. If it plensa the Court, we would again
oﬁjeaﬁ- Thut'l naking for Q hearaay reaponse.

: MR. xSAACS. Judqe, an out-of—aaurt statement
offuxed ta prove tha truth of tha ‘matters anaertad, wall
recognized the dsfinition of hearsay and I'm not nsking her
about any atatamants. _

THE COURT: I'm not nufelit'a'withiﬁfths purview
of her knowledge about what uomébﬁdy else found migning but
if she has personal knowledge of fhﬁt, she miy:hnsWer the
question. _

Q Do you have any ﬁé%goyal'kanledga of &pything_paiht

found stelen?

e
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A Other things were missing but I'm not sure what

it was.
Q  Bow about some glasses?
MR. WISE: If it please the Coutt, the question
has been asked and answersd. | |
THE COURF: Sustained.
Q Hdw;abégt any equipment from the littlé'bpx by
your bed? o h

A I don't know.

Q Now when you went back to your tant with Miss Huff,
Mr., Wise's iqveatigator, did enybody go with you?
A - Yes, gir, we wera - lots of people were with us
when wve went back and thay stayed with us the whole time.
| O i th wts with yod?
: ,A=;; I know Bevarly Hufﬂ was: with ys but I'm not sure

.1,

who else was with ua.

S Tyt

Q- Waa any cthaf‘caﬁp Scott peraonnel with-yéu?

A The three counselors that.we:e in my tent, we all
went together with law enforcemant officars, I believe - I'm
not sure who waniiwith us and we want into the tenf and got

all out stuff togather.

Q That was Sunnn Maria Emnry and Carla Wilhite; righti

Pt 1

A Yes, sir.

Q Did you go into the tent at the same time?

A Yes, sir.
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Q Whose towel was it that was used to wipe feet on?

A I don't knaw.yhose_it was, It was not mine.

Q Was there any.convaraation about the towel?

A Somathing;- I think it was asked whose towel was
it and who put it there, just the general quastions that you

have asked me before.

Q Did you notice anything unusual about the towel on

‘Tueaday; Tuesday mofnthg when you went back to the tent?

A On Tuesday when they found the towel, I know that
they took it in or Beverly took iﬁ and just more questions,
what it w#a used for and who put it there.

Q  ° So Mrs, Huff gooklthe.towol?-

| A_=ﬂAi.believa so.

Q Did ahe maxk it as ‘evidence?

A :I don t know.
Q Do you know what she did with it?
A Ne, sirx, I den't.

Q Was anything said to you about a flashlight feund

naar the bodies of the three little girls underneath the trees?

A In the questioning that I was questioned on on Wed-
haesday, the 1l5th, I was shown a flashlight and asked if I had
ever seen it befora or ;g:i£ §a§ mine and I denied it all,

Q  Would you desoribe that flashlight for me?

A I really don't fémember except for iﬁ was large

metal; that's all I remember,

90
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Q Was it a metal flaahligﬁtf

A I'm really not sure on that. I just remember
seeing a flashlight and I could not describe it to you.

Q Was it one of those long ones like a policeman

carries, box type?

A I know that it was a box type but Irreally do not

know,

Q You know that it was a box type?

A Yes, sir.

Q Do you remember what color lens it had on it?

A No, gir, I dé_é@t Esmmmber.

‘hf_é - Diﬁ:anyﬁédyféhéﬁ;jéu any roils of tape?

A Yes,‘uir,‘

Q- Wﬁat-colér were ﬁﬁé rolls of tape?

& I bélieve it was gray.

THE COURT: I didn't hear the answer.

A {(By Miss Elder) I believe it wag gray.

THE COURT: Thank you,

Q Did they show you more than a roll of tape?

A Not thathI :pggmgg{.

Q So you.sﬁw ?ne;§gl;’o§ tape. Was this on the same
day that you went back to }OU: tent to invahtory your proper-
ty? | |

A No, sir.

Q What else happened on that day?
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A On the day wéiwén£~back‘to inventory, we got all
our atuff and I really donw':t remember all that happened. 1
think we - I was mayhe queationed‘a little bit but not very
much but I got permisszion to leave and I came back to Tulsa.

Q Okay, and after that, you had a couplé of telephone
conversations with Mr. Thurman; is that correct?

R In time - not ~- I was called that I should come
back on Wednesday.

Q HWell, it was Tuesday or Wednesday that you moved
out of the tent? -

;AT t'fuasddy;_lsﬂpvégiﬁf things out of the tent.

Q And Wedneadgy.yoﬁ wvant back and had the conversa-
tion with.3hiﬁ at éhgwsgeagfﬁall?

fuhft !a#, -if.:“. o

Q After your conversation with Mr. Thurman at the
Great Hall on Wednesday, when was the next time that you
were called or communicative with any law enforcement agency?

A I'm not sure on the day. I went home, back to
Arkansas, on Thursday and I was called at Y homa.H~I cannot
give you a day on it. It was not very long after,

Q  What was theﬁgp?s;éncgiofltbat conversation?

MR. WISE: Agaiﬁ; iuu: Hoﬁor, vhat was supposed ta

be a cross-examination has gone far afield of any relation-
ship.gs to what the State covered on direct and we would

apologize but have to object to it continuing.
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THE COURT: Objection sustained. It's beyond the

8cope of direct.

Q (By Mr. Isaacs) Did You have a conversation with

Mr. Thyrman about what happened @ver there at Camp Sgott?
A Yes, gir.
Mn; WISE: 1If it please the Court, I thought the
Court nustainea our objection.
hTHE COURT: 1 did,‘Mr. Wise,
Q. Wan that about evidence at Camp Scott?
'

A When ‘are ‘you tnlklng ahout?

ﬂa._HISEIl 1f 1t3p1ease the Court, we are going to
raﬂég,oqr.ohj?ction,w- 
o Tﬁﬁ COURT: nﬂr. Isaace, I have sustained the objec—
tion as being beyend the 8cope of direct as to. the questions
about this particular conference with the genflaman.

MR. ISAACS: With Mr. Thurman?

‘THE COURT: Yes,

MR. ISAACS: Judge, would you nota ny exception?

I feel like this might tend to prove or disprovn any material
elemant of the Defenae. i;,_;' ”

THE COURT: Well, you an call her as your own
witRess. I guess that's what yocu'll have to do if you want
to go into areas outaide of direcﬁ'axamination.

MR. ISAACS: Judge, I thought we'd égraed that we

were golng to take these things out of time if need be.




-
]
-
I
=
Q
.

PFENGAD CO,, ODAYOKNE, M.1. ©7002

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

THE‘CObRT:‘ If”agréed. and I don't believe Mr.

Wise is agreeing at ﬁhis point; ¥ou may continue your cross-
examination.

MR, ISAACS: Well, Judge, I hate to ask this girl
to coma back from‘hrkansan. I'd like to examine her today.
Can we get some agreement, Mr. Wise, about that? I don't
have that many more quastionu,'youyknow; if.I couid just
ask them, we. could Bave some time.
| E EhE‘COGHT:'&thh;pu he'll agree. I don't know.

KR. WIBE; Hay:I ahk ohe qualifying question, Your
Honé;? o | - h

1 B L

fHE'COURT:‘ dgjtgg;wiﬁness?

MR, IS;ACB: Judge, that's improper at this time.

THE COURT: Does it have to do with the pPosgible
qgradﬁent'to allow him to ask gquestions beyond the scope of
&iroct examination? Well, why don't you go ahead and ask you

question.

VOIR DIRE EXAMINATION

BY MR. WIBE:

Q Has Mr; Isaacs vieited with you?

A No, he hasn't, _

0 Haa he callsdifgqur atteﬁpted to get in touch with
You? :

A Ne, he hasn't,

MR, WISE: If jit please the Court, in view of the
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fact that certainly Mr. Iéaacs hasn't had an opportunity to
visit with this witness, as to his last question, we would
relinqiish but we certainly don't want to get far afield.
We'll stipulate she'm5§ respond to his last gquestion but
certainly not « we're not stipulating that he may continue
to do hie direct examiﬁation on our cross.
fﬁ:HEJ?OURTié{ﬁbﬁ;d‘ydu like to repeat your question

then, Mr. Isaacs?

cqﬁmzﬁhnbicﬂnssinxauzunrxon

BY MR, ISAACS: -

Q Well, now, there has besn so much said, I‘think
I almosf forgot it but I think mj last question was, Judge,
was, what was the substance of the telaphone conversation
that you had with Mr. Thurman after you left Camp Scott on
the 15th day of June? |

A It was juet gquestions, mainly questions that I had
been.  agked before, just making sure that I was not missing
anything, just, you know, nothing out of the ofdinary.

Q Were you 1nterviewed by any law enforcement person-
nel after that, Mias Eldar?

A No, =Bir.

Q Did'anybody:goma show you some items of evidence

gince that time?

A No, sir. I W&s questioned.

THE COURT: I will caution the witness to only
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answer the questions, please.
Q Did Mr. Wise question you?

A No, sir, as far as I know, that I can remember.

Q Have you had any conversation with anybody
about this case since Mr. Thurman called you about the
minsing items from the counselor 8 tent?

:'A ' I was in Tulsa aarly in May -- late in Hay, and I

was questioned'by Mr, Thuxmnn and another agent about -

well, in reference to some shoes and see if T had been in

the tent, that's all,

Q Had you been in the girl scout Tent No. 7, Kiowa
Unit?

A No, sir, I nnver'went in it.

d Would you describe these shoes for ma?

A The shoes that I wore this morning, dn the morning

that that happened?

Q They were the shoas you wore that morning?

A Yesq,

I ',']"f_l" ety
IR B

Q What type of imprint did they leave?

A Tennis shoe imprint with round holes in it and long

lines. I don't really know. I have the shoes.

Q Could you draw me just a half ghoe diagram?
- A Sir, I can't.
Q

You cannot?

L

No.
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Q Well, do they have small holes or big holes on the
bottom?
A They're just regular old tennis shoes. I really
never did pay that much attention to them.
Q Do you know what brand they were, what make?
A No, Sir,'I'doﬁ‘tr, They were very old and they're
cloth.
Q Didn't Mr. Thurman show you any items of evidence?
MR. WISE: 1If it please the Court, again, we're
going to object. We're getting far afield of what cross
examination,
THE COURT: Sustained, unless you fix the time
and date.
Q Did Mr. Thurman show you any evidence in May in
Tulsa?
A ﬁo, sir.

Just asked ébqut shoes that you had on?

Q

A Yes, sir.

Q Did he show yol-any pictures of any footprints?
A No, sir.

Q Plaster cast of any footprints?

4 No, sgir.

Q On June 13th, you said weather conditions were

rainey; is that correct?

A YES, sir.

——] 97
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Q woﬁld you teli me about the lightiqg condition in
the early morning hours of June 13th?
A It was Rind'of -~ well, it was very early in the
morning, it was juat'tyiﬁinq,light.
- .b ‘“Weil;fé;fly iﬁ“ﬁhe morning, around 1:00 orxr 2:00
'o'éi;ék?f ' '.:;' {7221 X
A  There was hagg%g ahy iight at all,
Q No moonlight? |
A Not that I can remember.
Q Was it cloudy?
A I really don't remember,
Q Do you know ﬁho left Camp Scptﬁ on the evening of
the 12th? .Do7you knoﬁfanybody that went off the camp?
A Not that I know of; I don't know.
Q Have ypu talked about this case to anyone?
MR. WISE: 'If it please tha Court, that questicn is
80 broad. We ask that ;t;ha Dbjectad to on the grounds as
not - it does not direct itaalf to -~
THE CObRT: She can answer yes or ne.
A (By Miss Elder) Yes, I have.
Q Hava you talked to Mr. Wise about it, the Prosecuto
this fellow right here (indicating)?
A Just in - just brief talk today, just a little bit.
Q Was that before you testified here this morning?

A Yes, it was.

r,
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Q Have you talked to your lawyer about it?

A No, s8ir,
?;Q_ . Haye-yqﬁ~£;lkéd téiény'lawyer abdut.it, vho repre-
sents tﬁé‘ﬁagic”ﬁmpire Coﬁncil?
A ‘Yes, I did.
: :MR. WISE: If it please the Court, are we going to

get into civil matteras?

THE COQURT: Objection sustained. Beyond the scope
of direct. .

MR, ISBAACS: Judge, I thought the Agreekent was
that I was going to be Permitted to ask her some questions
on direct examination so we could get this out of the way.

THE COURT: ‘I QOnft know that Mr, Wige agreed to
that. Did you, Mr. Wﬁgg?”‘

MR. WISE: No;‘ﬁix, Your Honor,

THE COURT: Objection sustained as baeing bayond the
Sgope of direct examination and I don't know what relevancy
it would have anyway.

Q@ ° During the orientation period, was there anyone at
Camp Scott who went through there as a treepaaser or g0 to
gpeak?

A Not that I know of.

Q Anybody disturb any girls?

A NOI

o

Q On the 13th d§j p£ June, early in the morning, could

99
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‘uBe to fix things, are you;hot?

'YOU may answer that question, if you know,

Y%u have movad‘about in the Camp Scott area withﬁut a flash-
light?

- A ;ffgé,Tybﬁféould have; at the time I got up, you
coqlq;hnvq.

ré _?What ébqu;at“lgOQ o'clock or 2:00 o'clock in the
morning?‘ o o

A I really don't know.

Q Did any of the OSBI Agents or any law enforcement
personnel have any of those peraons contact you since your
last visit with Mr. Thurman? |

A No.

Q Have you ever seen any rolls of.duct-tapa at
Camp Sgott? Do.you-know what duct tape is, Miss Elder?

A No,

Q You'ra'famil#gr‘wgth that gray tape most handymbn

MR. WISE: If it please the Court, I believe the

answar to her question, she said no.

MR. ISAACS: I asked her if she knew what duct tape

wag.

THE COURT;: I believe that was her answer, Mr. Isaac

1'11 let her answer your most recent question. Miss Elder,

A (By Miss Elder) I h@ver remember seeing any.

Q Did anybody show you tape that locked sort of like
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bookbinding. Do You know what bookbinding ia?

A Yes, I know what bookbinding ig.

Q Okay. 3

A Not that I can remember.

Q How long have You known Ben Woodward?

A He was there the first summer that I counseled at
Camp Scott, which was the Summer of 1975, and I kmew him from
that summer ang then just a little bit, you know, when I
came back for this summer - for that sunmer at Camp Scott.

Q How longrhave Yeu known Richard Day?

A I never met him before.

- Q How long have you known Barbara Day?

A 1'd talked to her on the pPhone and corresponded with

her,

Q How long have you known Carla Wilhite?

A I knew Carla from the first summer I counseled at

Camp Scott in 1975,

Q Susan Marie Emery?

A I never met her until pPre~camp,

Q During the time that You were at Camp Scott, had
You ever worked with Carla Wilhite or Susan Emery?

A Carla had been a CIT when I was counselor and she
had been assigned to my qg%;;whichlthgy were on a rotating
basis, Bo I just knew Hsr Irom that pdint.

Q iIs there any particular Teason why Carla went down
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to Tent No, 7 instead of you?

A she went to Tent 1 and I went to Tent 7, but there
WAS no -- I jusf ﬁenf. .

Q Well, when ydu héérd‘ﬁhe noises about 1:30, you

didn't go to Tent 7, did you?

A No.

Q Carla went out?

A Right. She went out to see what the noise was.
Q Was there any particular reason why Carla went?

A Only the fact that she was closest to the door and

it was late; no reason.

Q What is the approximate distance from the counselor
tent to the 1at;ine?_

A I have no idép,_ “

Q Can you estimate?

A No, I really can't.

Q On June 13th, did anyone mention the name of Gene
Leroy Hart in your presence?

A No,

Q Any time that you were interviewed by any OSBI,
FBI, Qklahoma Highway Patrol or any other law enforcement
personnel, was the name Gene Leroy Hart mentioned to you?

A Not thaE'I know of, no.

Q Do you knbﬁjsgge Leroy Haft?

A No.

's

10
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MR, ISAACS: Just'a moment, Judge. I think that
about does it.
Q | Misé Elder, did any law enforcement agency take

any other samples of what we call "scientific nature" from

you?

A No, sir.

Q When You arrived at camp, who has the key to unlock
the buildings, if you know?

A I don't know.

Q When Carla went to the tent to see about the little
girls who were making ng;gga, how lqng was she gone?

A She didn't go to the tént. She went to the latrine
and she wasn't gone very long, just long enough to escort

them to their tent,.

Q S0 they were at the latrine amd she took them

back?
A Yeg, sir,
MR. iSAAcsz Thank you, Judge, I think that's all.
THE COURT: " Radirect?

MR, WISE: We would have no further gquestions.

Thank you, Your Honor.

THE COURT: Ma§ £h;u Qitnesﬁ be excused as she needsg
to leava?

MR. ISAACS: Yes, sir.

MR. WISE: Permanently excused so she may get back

10:
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to her normal life. . ....
Sl L T

EE A

THE COUﬁT: Y;s;.

MR. ISAACS: Judge, there is one question that I
would like to ask the girl before she leaves.

THE CdUﬁT: She_ma} already have gohe. Mr. Isaacs.
I'1l send the bailiff after her.

MR. WISE: Your Homor, may we approach the bench?

(At this point in the proceedings, a discussion

wasa held, the contenta of which were not made a part of the

racord. )
BY MR. IBAACS:
Q Have you told me everything you know about this
case?
A I thigkrso.
MR, ISAKCS‘.¢T§FQEMYQQ' thgt's all,
MR. WIBE: unhgva.no further questiops.
THE COURT: - You may be excused.
{Whersupon, the witness was excused and withdrew
from the hearing room.)
THE COURT: We arms going to recess for three or
four minuteﬁ. However, I do not pl#n to leave thé bench. I
would request that you not leave the courtroom because you
probably won't be allowed back in if you leave. If you nead

to leave, you may.

(Folqu%qg a.qu:hminutelgaceas, the proceedings
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continued as follows:)
MR, WISE: If it please the Court, the State of
Ok lahoma uouid next call Migsg éarla'Wilhita.

THE COURT: bo'you ewsar to tell the truth, the
whole truth and nothing but the trxuth, so help you God?

MISS WILKITE: I do.

CARLA SUE WILHITE,

called as a witness on behalf of the State, having been first

duly sworn, testifies as follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR. WISE:
Q Carla, will you state your Ffull name for the
record and the Court, P%éé?qi
A Carla Sue Wilhite,
And Carla, where ig it that you live?

Q
A Prasently, I'm living in Tulsa.

Q Back in dune of 1977, where were you living?

A Sand Springs, Oklahona.

Q Carla, how long have you been involved in scouting?
A About eleven years.

Q Okay. Had you attended a number of summar camps?
A Ieg, sir,

Q Wﬁere?w o

T A R A
i

A Camp Scott,

Q How many times or how many summers were you an

10!
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attendea at Camp Scott?
A Five or six years.

Q Okay, and as you grew older, did You then join the

staff as a counselor?

A Yasm, sir.

Q Did you go through the CIT program?

A Yes, I did.

Q Tell us, what iz a CIT?

A Counselor im Training,

Q And when was that, if you remember?

A The summer of ~- two swummers -~- the summer of '76
and '75. |

Q In 1977, when summer season came on, were you hired

again as a coungelor?
A  Yes, sir, I was.

Q This time you waera a full fledged counsalor; ia
that right?

A. Yes,

Q And Carla, did you go to a pre-camp camp out?

A Yes.
Q When was that, if you remember?

A Pre-camp was the week before the regulér Besglion

Q Would that have been about the 5th-or l10th of Juna?

A Yes.,

106
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Q

A

didn’'t know any skills, ve taught them how to properly handle
saws and axes and we talked about first aid and how to run

the mess hall and how to run the unit and duties like that.

Q

take a day off?

A Yas,

Q ¥Where did you go? 

A .Sand Springs.

Q When did you return back to Camp Becott?

A Sunday.

Q  The Sunday of the 12th?

A Yes. |

Q When did‘you gat there?

A Around 12:30, I came down, caught a fide from Tulza
with Jody Davis and people she knaw.

Q Okay. When you got there, what camp did you
determine that you had been assigned to as one of the counsaels
ors?

A KiOW; Unit,

Q All right. Did you then go to Kiowa gnd make an
inspection? i o |

A Well, I knaﬁ'ﬁxléf-io‘that.date that I was going
to be, Ve T |

Okay, what did you do at pre—camp?

Well, we learned - we taught the counselors who

Then, when that pre-camp camp out ended, did you

k]

7
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Q Going to be in Kiowa?

A  Right, and the ¢6ﬁnaelors.want down the day before
we left and checked outlﬁhe unit,

Q Did you notice anything about the equipment or
tents that was unusual?

A Just one tént had been ripped, just aix.inch rip
or 80 in the front flap.

Q Do you remember the number of that tent?

A  Tent 3,

Q Was there any flaps or anything migsing?

A No.

Q When did thq?giryglgg; the;a, the campees?

A They got tharé ﬁunday_nftarnoon. I can't say
@xactly when but they got there in the afternoon.

Q All right. Well, you would have had how many nor-

mally?
A Twenty~eight,

Q And how many did you actually have assigned to you

when the buses unloaded?

A Twenty-seven.
Q There was one ﬂisning?
A Yes,

ot N i, YL .=l!

Q Then what didfyén'do, Cafia, after you got your

twentnyhvhn'cﬁéfges togdtherf‘
A We took our kids_down to the unit and helped them
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get -- let them pick out their tentg, told them to pick out

the tent'they‘wanted. The luggage hadn't arrivad yet and

we were waiting on the luggage so maanwhile we let them pick

out thea.r tents and let then put on mattress covers on the

beds because of the health ragulatioﬁ and so then --

Q Did they choose -- axcuse me -- did they chooase

. their rcommates, too?

A 'Yei.

Q  Then they came back. Did they report to .you what
their choicen ware ‘as far as their roommates and tents?

A We went arouhg 7§ 

Q And made a liaf?

A Uh~huh.

Q All right. Do you rémember or do you know now
who occupied Tent No. 77

A Yes,

Q Who were they, please?

A - The Milner girl and Michelle and Lorl Lee Farmer.

Q Okay. After you got that tﬁken care of, what
happened next? _. : |

A Well, we took‘théﬁ to thé unit kitchen and we
Played namas gnmes for awhile before dinner 30 we could get
better acquaintad with each other and. waited for dinner and

we went to dxnner.

Q. Qkay.'=Ndﬁ”alohg that line, are there work assign-
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ments, chores for the kids to have?

A Yes. Well, yeah; they have what they call "Unit
Capers” and you usually break them into patrols. Let Bee -~
80 anyway, we had to have voluntaers that night €0 go up to
the mess hall to set the table for our unit,

Q Okay. What's tlie camp name for those?

A Hopper.

Q Okay, and did you have some volunteers to be hap-

A Uh-huﬂ. |
Q How did they getfup to the mess hall?
“A I toek them.
Q  About what time, if you know?
h‘ Probably about - dinner is at 5:00, 80 I guess
around 5:45 or so.
Q And you left behind -~ wall, for the record, who
were the other counselors in Kiowa? |
A Sﬁsan.Emury aneree Eldar.
Q Were all three of you thera during these activities
you just talked about? -
A Right. o
; Qf ” And ﬂo, whon you left the Great Hall with the
hoppara, did you 1eave hahind then Dee and Susan?
H, : !9;. s o

Q . -Now tell us about_kyppur. Was thare anything
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unuaual'during'supper hour or shortly afterwards that wag

remarkable?
A It started raining.

Q Wes it just a little light rain or a pretty good
storm?

A No, Well, I wouldn't call it storm, but it rained
pretty hard. There had been sunshine all day and then all
of a sudden, it just sfartad ;aininq.

Q . What did you;dofas«a result of that? How did you
handle that situation? |

A Wall, we sang on the front porch for awhile, called
Singing Porch, and sang and taught them camp songs and waited
until it slacked off and then we took our kids back to Kiowa,

Q When you got back to Kiowa,'what did you do, Hon?

A We told the kids to gat in their tents and put
their flaps down because it was raining inszide them and we
didn't want their stuff to get wet. We told them to put on
dxy clothes and %:x:shqggﬂyg gobody:yould catch cold and Daa
and Susan went around and fastenad down the sides of the kids

tants,

Q Nov,qﬁéhgened,dbwﬁfthe tentz. Let me show you what

has heen intioduged a3 Btate's Exhibit, and on State's Exhibit

No. 2, would you' taka a‘lobk'af.that for me, Carla, and down
here, iB'th&tzﬁﬁat ybu;fe'faiking about, the hooks and loops

at the bottom?
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to bed. It was timn. Dee waa”nitting hill, which means &he

staff house and I went by the staff house and to the Arapaho

" Unit and spent my time off with some friends.

A Yes.

Q S0 you're saying all those hooks and loops were
geen to it that they were down that night?

A Yen.

Q Now, then, what happenad, please?

A Well, it got to be 8:06 o'clock and the ;ain had
alacked off and the rain was just dripping froﬁ the trees
go we hed decided to have a unit mseting and so Dee had gone
up to, I think, the Great Hall and she took soma céokias for
our kids and brought them back down to the unit and 8o we
talked about camp stuff and talked some mora about camp rules
and elected some cnmé kide to be our camp representatives at
the Camp Council and after we got those things out of the way
we opened the coockies.

Q Who passed them out, if you remamber?

A The Milner girl.

Q Denise?

A Yes.

Q Then, what happanad, please?
 A€ Well, it vis about 9:00 o'clock and we sent them

was in aharga uf the unit for the evening while tha two

other dgﬁnae;éféfhad soma-tima’off and so Susan went to the

|
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A Yes,

Q. Bo it could be seen from at least two or three
‘gldes? -

A Sure,

Q Arapaho is pretty close proximity to Kiowa, isn't
it?

A Yen.

Q Incidentally, while wa're talking about the meeting
You say it was in the kitchen unit?

A tes.

Q Is that -- tell us about this etructure. Is it a
closed in building or an open shelter; how is it built?
A Kind of half and half. The unit kitchen part is

Open and then there's a storeroom and then there's some

shovwers,

Q All xight. Now, where you all were helding your

meeting, is that the open area?

Q So if anybody-héd been observing, they could surely
see #nd heﬁirglgggour aétivi?iéﬁ, couldn't they?

.A: Yes; - -
Q?‘ i&ow. yoﬁ'qdéiua‘ué‘toﬂsome time, I believe you saild
after the meeting, pfohiblf'after 9:00 o'clack; is that right,
and you nenf the kids to bed?

A Yes.

Q Tell us what happened then? You'd gone off for your
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. told the tents to be quiet and then the tents that were guiet

break time and went to Arapaho, and when did you return?

A It would probably be about 11:30.

Q When you got back at 11:30, tell us what YOu saw
or aobsaerved then, please?

A Wall, I went into my tent and started getting
ready for bed and some kids were starting to make a lot of
noise, giggling and 1aughiﬁ¢ and Dee gtarted to get up and
she was already in bed and I still had my shoes on. I told
her to stay in bed and I'd go check them, So I got out of

the tent with my flashlight and I walked around the wnit and

I didn't say anything to. But the ones that were making

noises, I told them to shut up.

q Now, did you get up by Tent 6 and 77

A Yes .

Q And they were quiet?

&

Yes.

Lt
Lok |

Okay.% Lpt mgﬂa?k,ydu then, what did you do, pleasep

Q

A 6kay;.wellh-1 went back and started getting ready
for bed and Iigot in-sedAtHiB time. I was laying there and
Pretty soon, Tent 1lgo£;ubiaﬁdﬁthe whole tent went to the
latrine and they were down there banging the doors, banging
the flat lidas or somathing, so I got up and I meﬁ them on

the path as they were coming back and got onte them for makings

noise,
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Q Okay. S50 now let ma g6 back to this diagram.' Is
that a pretty accurate diagram az to the way the camp was
laid out?

A Well, the fire[ring is more down,

Q Down? Okay. And this i3 the unit kitchen and the

‘-atafflhouse, this is the restroom, that would be the latrine; -

right?

A Well, itfs nore over here but, yes, the latrine igs

-down there,

Q So you got out of your etaff tent and went to the
latrine?

A Well, I didn't go all the way to the latrine. I
met them on the trail.

Q At thnﬁ Qiqp,:h?gwgloselvguld you have been to
6 and 77 | fﬁﬂf.
A I would probably have been right acroes from it.
@ Pretty close?

A Saéqr;tad by;thg;ﬁire_fing.

Q | And you dténff hear aﬁy problem out of 6 or 7 then?

A ﬁfhﬂp-'WJ | B

Q And what did you do with these youngsters from
Tent No. 1 that were creating probleme?

A I told tham to go to bed and be quiet, and they

didn't make any more noige so I went back to bed and --

Q Now were you awakened again?
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A Well, I still wasn't asleap.

Q What time is this, if you know?
A Probably a little after 1:00.
Q So you haVe'been re~awakenad, in other words,

from the time you had gone to bed earlier by this noise?
A Yas. .

Q Okay . Now,-a§£ar'that - after you had ushersd the
children back to Tent.l and got them calmed down, did any-
thing else, or did you hear anything?

A Well, Tent No. 4 started gliggling about the same
time I heard this noise over by the fence, across the road
from the staff tent and Dee woke up and I asked her 1if she
ﬁnard the noise and she said "Yeah" and I asked her well, do
you know what it is, and she gaid no, I nevar heard anything
like that before and she said well, I guess itfs an animal.
1 saiad, "1'11 go over and chack bafore I get Tent 4." So I
got up and put my tannis ahoeu on and 1 went over towards --

d wQuld you gat up, pleaae, and step down and kind of
show us iprghajggperal'dirdctions where you went, assuming
that this "X" is the staff tent, this is the road. Now,
show us what you did, would you?

A wWell, there is a little trail that runs out from
the staff tent, from the steps, and goes out here and I
walked out on this traill from the road, I walked across the

road over to the fence. There's a fence that runs right here
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and hexe and so as I got over there, the noise stopped when
1 flashed my light into it and go I started to walk back
away and it astarted again 8o I went back over and Btarted
to go over towards the fence and I decided it was an animal
because it didn't sound like anything I'd evar heard before
and it didn't, you know, sound, you know -- I don't know,
but anyway, s0 I went and I got onto Tent N-o. 4 and I came
back and went back.

Q Tent 4 was still giggling?

A All that time, and I went over to Tent‘i ;nd told
them to be quiet and I walked down by Tent 6 and 7 again and
I just made a path back to my tent.

Q 50 again, you went back pagt 6 and 77

A Ynah._t$

Q Nothinyg unusual, no noise or out of line?

A ‘A1l these tents were guiet but about that time,

Tent 4 waa the only one mnking?noiaa.

Q Well, after 1130 in.the morning?

A Yas,

Q Then, did you finally get to sleep?

A Well, I just kind of knockaed off then.

Q What happened to you next? What do You next recalli

A My alarm going off.
Q Had you spet it?

A Yes.

TR
(A EH
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Q What time did you set it for?

A S5ix o'clock.

Q What were your plans?

A To go up to the staff house and take a shower.

Q All right. When the alaxm went off --‘incidantally
what kind of aléﬁm ie this ~- a wind-up alarm?

A Wind-up alafm.

Q Pretty loud?

A Yes,

Q And £311 us, you know, just in your own words
what did you do next?

A Well, I put on my glasses and I got out of bed and
I shook my tennis shoes out and I grabbed my flashlight and
put on my teﬁnié #hocs and it wgé dark in the tent but it
was iighf éutside - hﬁt it,fff dﬁrk in the tent because we
had all the‘tent:flaps?dogpaxéeptifor‘the front, you know,
80 we cqu;dtwp#ﬁh-tha unit.. %o I turned on my light and I

got a towel out of my trunk and so - and whatever else I need-

ed - I put my flashlight down and I walked out of the tent,
started walking up that same path out to the road and out
towards the staff house.

Q I hate to make you jump up and down like a jack-~in-
the-box, but would you do that for ua?

A I walked out of the tent and around, started walking

down: the road and I saw these sleeping bage in the fork.
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Q Now, would you show us where you thought you saw
those sleeping bags?

A Right here in the fork (indicating).

Q Tell us, what was jouﬁ first reaction? What was
your first impresgion? What did you see?

A I just saw sleeping bags and I thought that some
time, maybe during the night, during my time off, Bem had
delivered some more luggage. We had some miseing and I
thought some of it had fallen off the truck, so I was going
to go over and pick up the sleeping bags and put them in our
unit kitchen for somebody to claim and when I started walking]
over there, I gaw a body and ~-- |

Q: You canfggkeﬁyggf ﬁedt agg}n. When you made this
discﬁvery, you mentiénedﬁxouISaé a body. What did you do?

A ;.‘Wellﬂ I btartaﬂ.Walklng over toward it and as I
got closer, T saw it wag & little girl and I couldn't say
whether or not, you know, she bélongad to my unit so I didn't
know, you know, who she was'at that point, and I just assumed
shé was dead because her eyes werxe open and her 1a§s were
spread 6ut and - you know - I didn‘trknow what happened. I
thought, you know, an accident or something. 8o I ran back
to the counseidrs’ tent and I woke up Dee and Sﬁsnn and I
told her that wa'naedsd tq,cgpnt our kids because I'd found

a body in the road aq_I;t@;d:hé? to!htart.with Tent 7, and

I would start with Tent 1; and we'd work our way through the
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Q All right, so you asked Dee to start at Tent 7, and

yYou started at 1. How did you make that count, Hon?
A Well, by the time I got to Tent 4 --
Q Well, tell me how you made the tent count. When

you went into 1, what did you de?

A I physically, you know, I just touched each bed

to make sure there was a kid in it because it was dark in

the tent,
Q Okay, s¢ you worked your way down to what?
A S0 I got to about Tent 3 and Dee comes running

over and she says, "Well, there's nobody in Tent 7," and she
said, "There's blood" and so I said, "Well, we've got to go
ahead and count because they might be sleeping with somebody
else,” you know, got scarad during the night and may be in
somebody else'’s tent. Seo I counted down to Tent 6 and then I
went over to Tent 7 and I parted the front flaps and looked
in and I saw blood on the corner of one of the mattresses and
somerstuff all over the floor, but there weren't any sleeping
bags in it or kids.

Q What was your reaction? What, if You can remember,

what did you think?

A Well, I thought that maybe cne of the kids started

her period.

Q Now, I'm going to show you what's been introduced

i

!
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into évidence as Stape‘s-Exhibit No. 3, and aak yoﬁ if that
ig a fair repraéantation.of.what you saw when you parted
that? |

A - Yes,

Q And I'll ask you, too, Carla, did you ever notice
anything about that tent there or afterwards that made it
different than any other tent as a result of this tragedy
on the flap? Did you notice anything, any discoloration or
anything on the flap?

A No, I didn't.

Q- - So;gan you-pell mgéwhéther that's Tent 7 or not;
do you Kngw by 1ookiﬁg"§t:i£§

A' _ tes, it‘ip.

Q “gﬁgw'dQ yOQ*kn0w¢§hBt: Hon?

A Well, I just recognize the tree.

Q And that?

A That looks like Tent 4, 4 or 5.

Q . What'ﬂ‘that?

A That's the fire ring. -

Q ‘Now,‘I'm going to hand you, Miss Wilhite, what's
been marked as State's Exhih;t No. 4 eand 1I'll ask you, is
that a true rapg@agn;at%énkgf what you saw when you walked
over to the two slaepiﬁé ﬁaga?.

A Yeah. It wasn't at First becauwse I guess Richard

Day, later, he put one part of the sleeping bag over her.
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Q  He did that later?

A Yes.

Q And here's anothar picture which has been marked
State's Exhibit No, 6. Is that the same scene?

A Yes,

Q  All right, State's Exhibit 77

A Yean.

Q Do you remember seeing anything there in the way
of objects - innate abjects - other than the S8leeping bagﬁr"
and bodigm-ypu jugt describéd? 

A~ 'NoivI?dén't; Ai_ u

0 ‘80 you don't:rem@mber Qeeing anything - you were
too exc;teg to notice anything-outﬂide of that; is that
right? S |

A Yes.

MR. ISAACE: Judge, at this time, we'll stipulate
to the identity of this little girl and object to the picturesn
into evidence.

THE COURT: They haven't been offerad at this tims,
Mr. Imaacs.

MR. WISE: I aw offering them at this time and I
gave counsel an oé;§rtu§%FX ;oexamine in anticipation --
wall, if it please thelCourt, comesg now the State of Oklahoma

and would respectfully ask that State's Exhibits 5, 6 and 7

be introduced into evidence.
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THE CQURT: What is your objection?

MR. ISAACS: Your Honor, we'll stipulate that
this little girl was a victim and this picture of her is at
the time she was deceased and we would object to any admis-
sion of these.pictures into evidence. Thay lack probative

value.

THE COURT: Objection is overruled. State's 5, 6

and 7 are received.

MR, W;sEﬁ {Thap@ y9u, Your: Honor.
THE CdﬁRT;‘ Exéeptionrnoted.

Q “,(By<¥rf W#seau ﬁoﬁ; cifla, would you tell us what
happenad after-you made this'discovery. What did you do?
You've taken us to the point that you have discovered Tant 7
is empty and you made a count. Did You come up with how many

on your count? Did you com2 up short on Your count?

A Yas.
Q Then, what did you do, pleaae?

A Well, I still thought that there was just one body

there at the fork in the road and so I just said - I told Dee

‘and Susan to stay in the camp area and make sure that none of

the kids got up ox heard ﬁnything, to not let them, you know,
gat out of their tents and that I would go get the camp nurse
and Barbara Day, the Camp Director. So I ran up the road
that goes up towards the sta£f houaa and over across to the

nurse's office, the infirmary, where the camp office is, too,
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was & body down in Kiowva in the fork and that I neaded her

and I got the nurse, Mary Ann Alaback, and told her that ther

to get down there real fast and so ghe grabbed her car keys
and her stuff and left and by that time, I got over to
Barbara Day's office and I woke her and her husband, Richard,
up and we went down in the camp wagon -~ station wagon - by
the time we got down there, Mary Ann came up and said there's
three —‘Bhe maant there were thrae bodles and 80 Richard and
I and ﬁarbara got out of the car'and we went back over to
the bodles and I could tell then;, you know, it was the little
Milner girl and -- :

Q It had gotten lighter, incidentally?

A Sure,

Q Continue, | ‘

A Ckay. It was about 6:20 or 6:30 by that time but
anyway - 80 Richard kind of walked around the bodies and
looked and then he said it looked like one of the girls had
been raped and so0 ~~ but he couidn't-say-for sure and Barbara
said, "Well, We've got to go call the police" so ashe told
Richard to kind of covar th@ one body because it was exposed
and Dee and Susan left at that time because thay atarted to
feel pretty sick. And she told - Barbara told Mary Ann teo
gtay with the quy and told re to go gaﬁ my kids out of the
unit as quick as I could because the highway patrol probably

would be coming and I asked Mary Ann, you know, she was right
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there by my unit and I asked her to please watch ovar my
kids because I couldn't get them out by myself. The kids
would notice that there was just one counselor there in the
unit, so I ran to Arapaho where I h#d a friend and she was a
CIT at the time and Barbara told.ﬁa not to tell anybody what
had happened but I naeded somebody to help me get‘the kids
out and so- she wag the only petson there that I thought I
coulﬁ trust toiééil tha£ f“ﬂéedéé her help.

so I went tp.hraﬁahp ;nd got her and we rounded
my kids up. |

Q N What did yoﬁ tell your children?

A Well, it waa about 6:30 and they didn't have to
get up for about another hour or so and so I went in and put
on & clean shirt, I guess, and Ann Mulling, the CIT, was
there with me and I yelled out at the kids and told them it
wae times for tﬁem to gat‘up, that we were late for breakfast
and I told them all to cone as quick as they could to the
unit kitchen, And sowpgmnpifgot:ogtiof the tent, after a
few minutes and I kind of_stgrted walking around the unit and
I said, "You all have ten ﬁinuﬁen to get ready, and if you
are not ready in five, you will just go undressed.’ VAnd g0,
they were kind of grumbling and we got them all up to the
unit kitchen and then they went straight to the unit kitchen
and by this time, Dee and Susan came back and I told them

since we couldn't take them out on the main road, because,

125



-
=1
-
3
=
=]
"

"
=3
Q
"
a
o]
=
u
z
z
o
-
o
3
<
o
a
-
g
=
w
8

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

You know, that is where the bodies were 50 I told them that
since they had kept me up 80 late last night, I was pretty
ticked and I was going to take them on a tour of all the
camp latrines and it was pretty srelly business, so we did,

Q Bless your heart. So you took them up where?

‘A E By.pq@ iatfin01~fir§ﬁ3;
:_'b'_' " Thig i&jas?"-:'(;'ﬁliicezt'infg)"? "
A vesi - |

Q. Are there ---

A Thera's a path,.

Q ° And there's a path that would gat you out_of there
and around this scene?

A p{-1- %

Q Now let me ask you, once you got them hack to the

Great Hall --

A Yeah, that's whe:gzye‘finally wound up.

Q And you gotdglgiﬁhp’children out and, to your
knowledge, they never knew what You ware up to?

A They never knew.

Q Now, later on, did you determine that anything was
migsing?

A Of mine?
Q "Yes?

A No.

Q Did you have any glasses or anything?
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A Yes.

Q Did you ever determine that they were missing?

A Well, we weren't allowed back down in our units,
but the naxt day, the highway patrul and O0SBI brought us
back dowﬁ pq:gathér our;be;bhéiﬁgs and that was when 1 dis~-
covared I.;;stmiﬁsing SOme itémg.

Q ngkay;. Now, I see ydﬁ‘are wearing glasses now. Do
you need glasses nah?iy all the time?

A Yes,

Q bo you have more than one pair?

a Yer, I do.

Q On that day, June l1l2th or 13th, how many pairs of
glagses did you have ih camp?

A Two. ‘

Q Tell me about them, what did they look like?

A Well, I had é paiinof glasses that looked just like
these and I waen't wearing them at the tims and I kept them
in a glaésea case in my crate that I had by my bed and the
glasses that I was wearing were the kind that are tinted and
they get lighter and darker.

Q Wﬁat was the rim of them made of?

A Metal.

Q They were metal?

A Uh~huh.

Q But the onea y?gJ&ad;leftkon the crate, do you msan:

]
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a little orange crate ox something?

A

Q

Q-

A

Yes,

Okay, and they were plastic?
Uh-huh.

pid they have a case?

Yes,

What color was it, if you can tell me?

It was red and it had 8ilver-gold trim on it around

the edge of the glasses case, It was kind of a vinyl, made

to look like leather, buﬁfahfﬁay, 80 =—

Q
missing?
A

Q

Did you have anything'alse that you determined was

Yes,

What?

There was a kapo.
What's a kapo?

Well, I play the guitar and it is gsomething you

put on & guitar and make it higher. It is a piece of elastic

Q_

Is it something that you put on the neck of the

guitar to shorten ghgrlggggﬁLgf‘thgﬁFtringa aﬁd kind of a

cheatar on the neck of the guitar?

A

Q

Yeé, that's what they call it.
And you had one of those at camp?
Uh-huh.

And it was miasing; is that correct?
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A

Q

Could-you<tell the Courf &nd éﬁd record where were the glags-

es Hth You went to bed that nlght?

A

had a cﬁndle;qnd“my alarm clock and on the second -~ I had
put a shelf in there, in the middle of the crate - and on

that second ahelf that 8 where my glasses and kapo were.

Q

front of the counselors' tent and thia is the front steps;

okay?
A
R

front?
A
Q
A

Q

show us where your crate was?

A

direction, so my crate was right here by the head of my bed.

Q
went off?

A

Q

Yes,

Now, where were these - where were your glasges?

Thay ‘were in my cratn. On the top of the crate, I

Now let's imagine that this is the diagram in

Okay.

Which side were you 8leeping on, if this was the

The left side.
Right here (indicating)?
Right here (indicatihg).

Right heré'(&QQicaping}. Come up if you will and
(Witness complies.) My head Bleeping on this

Okay, and that's where the alarm clock was when it

Uh-huh.

Where was the kapo?
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A

Q

It was on the same shelf with my glasses.

When 3pu wengf§n_bg§.that night, the front flap

was up; is that right?

A-

Q J‘

A

Q

‘ Yen,

'The side flaps were how?

Down.

How close would it be to the front of the tent

in there to your box - to your crate?

A

Q

A

Q

been marked for identification purpcses as State's Bxhibit -
well, let me start with State's Exhibit 10,

at that picture carefully and see if you mee anything in it

To the front of the tent?

Yes.

If this was the front of the tent?
Yeah. S . PRI B i LN

My craﬁe waswsitﬁi;g‘fightibn the aedge.
Right in fronﬁ?.

Yeah, right there in fronﬁ.

Now, Miss Wilhite, I am going to show you what's

that you recognize, please?

A

G

Yez, I do.

What do you ses?

My kﬂpé; | ﬁ”;.h. i !

The same thinq“fhat you have told us baforae?

Yas,

Would you look

130
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Q Xé@wkﬁég tﬁat‘%éééﬁ;kapo?
A oves.

Q.  zI?;fg6iﬁg éé hard ydd'what'a been marked for
identification 'purposes as State's Exhibit 11. Would you
look in that photograph and see if there's anything in
that that looks familiar to you?

A Yes.

Q What is that?

A My gqlasses,

Q That's the pair of plastic rimmed glasses that you
were talking about? R

A Uh~huh.

Q And when you went to sleep, those glasses were
on the crate, just in the front end of your tent; is that
right?

A Right, in the glasses case,

Q And I hand you what's been previously marked as

State's Exhibit 12. What do you see in that photograph,

please?
A . The glgsa?a!cgse,f;_‘
Q Is that youi glaase; case?
A Yeah.

Q That red one that you were telling me about?

A Yes,

MR. WISE: 1If it please the Court, the State would
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respectf_uily nsk t’ﬁat__ stgtq f_s E‘xhib_it's 10, 11 and 12 be
introduced into evideﬁaé..'.

ER.'iSAACS&"Sﬁ&QQJEI would like voir dire the
witness, a couple of questions about the plctures.

THE COURT: Go ahead.

VOIR DIRE EXAMINATION

BY MR. ISAACS:

Q Miss Wilhite, did you see these glasses on the
ground at this place when this picture was taken?

A No, sir.

Q Do you know whg?a theae glasges were in Mayes Countly
when this picture was ﬁ&kéﬁ?‘ |

A Do I know that they were in Mayes County?

Q Yes, ma'am?

A Well, I assume they were bacause they were with
me until they disappeared.
Q But you don't know where this picture was made or

whether or not it was in Mayes County, of your own personal

knowledge, do you?
A No.
Q This ylasses p§§g,:5;ate'shsghibit No. 12, you
don't know whera that-piétﬁre.wés taken either, do yow?
A No.

Q State's Exhibit No. 10, the guitar kapo, you don't

know where that picture was taken either, do you?

132
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1 A No, sir,

2 Q Miss Wilhite, when you saw these items, this kapo,

3 how many days after the 13th, was it?

4 A The day arfter.

5 Q So it would have been the l4th of June?

6 A Yes.

7 - Q When you saw this glasses case, would that have

8 been the 1l4th, the same day?

9 A Yes, sir,
10 Q When you saw fhéﬁe glasses, would that be on the
11 same date?
12 A Yes, sir.
—~ 13 Q Had you missed them in your tent before the 14th?
14 A No, because we hadn't been allowed down in our
15 unit.
16 Q You didn't know they were even gone until you got

17 back there on the l4th?

- FDRM 204

E 18 A That's correct.

i 19 MR. ISAACS: Nothing further.

20 THE COURT: Any dbjection?

g 21 MR. ISAACS: We don't object to these pictures if

20 he's offering them solely to show that they were her property

23 THE COURT: State's Exhibits 10, 11 and 12 are

_ 24 received,

25 MR, ISAACS: We do object to the pictures for any
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other :eason;_qudge;; ﬁé want . the record to show that.

DIRECT EXAMINATION (Resumed)

BY MR. WISE:

o} Miss Wilhite, with regard to the froﬁt edge of

this tent at nidﬁtf§ﬁagﬁﬁﬁé}§@ahy fﬁﬁéls or anything on it

that you recall?

A p{-1- ]

Q Would you tell us about it, please?

A Well, we all shared a towel to dry off on in the
counselors' tent and it was Susan Emery's towel and she laid
it out on the edge of the tent by my bed, right draping over
ﬁhe edge and it was like that and I came back from my time
off, so, you know, I knew it was hers and I left it alone

because I knew she had laid it out to dry and it wasz still

there in the morﬁingﬂ;ﬁc_iﬂ‘ _
Q And I will_éék{yqy”onéfqﬁésiion, then. If I were
reaching from the outsidé fé'get Your glasses and kape, would
I be pagaing directly over that towel?
MR. XSAACS: I object to that guestion. 1It's lead-

ing and suggestive.

MR. WISE: I think it's a reasonable question, Your

Honor,

MR, ISAACS: It's a leading question, Your Honor,.

THE COURT: Objection is austained. I believe it

is leading, Mr, Wisg}\-hnq,i;{s a multiple question. Why don'

v g T
[

t
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you rephrase it? .
l ‘MR, WfSE} Okay;_I'll rephrase it.

'AQ.T 'Yoﬁrtééilfféd?éa;iiér that YOu can reach in from
the front and that ydhr%liftla crate was right there with
your glasses and kapo?

A Right,
Q  Tell me if the towel was directly undex tha-éath
you would have to follow to get in there; Yé8 or no?
MR. ISAACE: Judge, I object again. It is a lead~
ing question,
THE COURT: I don't know that it suggests the
anpwer. Overruled, N
MR. IS@ACS;ﬁklethﬁgﬁ he hga already suggested it,
Your Honor. . | .
THE COURT: Qhe can answer that guestion.
Q You can answer,

A Well, like ~-

THE COURT: Yes or no, if you please?

A (By Miss Wilhite) Could you restate your questiqn?
Q Yes. You told me where the crate was. |

A Yes, |

Q Is the towel in a direct line to the crate; yes or

no?
A It looks kihd'of;Q;:no, not really.

Q How far apart are they?
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A Pfébabiylé ﬁatter of inches but the towel is --
the‘craté'ig.ﬁore;téééfds the step and the towel is more
towards the side of the tent.

Q Okay, but'ﬁhéffafe just é.mattar of inches apart?

A Yos,.

Q Okay. Now I'll ask you one.other qun&tiﬁp; With
all these things that were - all the respunsibilitiaa that
were put out on you that day, how old were you? .

A Eighteen.

MR. WISE: I have no further quastions;'Your Honor,

THE COURT; Hr.-Isaaés, would you like to take a
receas at this time befofﬁ your crosg*examination? I'll leave
it up to you. -

MR. ISAACS:"fhigﬁould be a fine time to take a
recess.

THE COURT: Why don't we take about a #iftaan or
twenty minute recess and I1'll ask everyone to remain seated
until we clear the Dgfendant from the room which may be done
&t this time,

{Following a fifteen minute recess, procsedings
continued as follows:)

THE COURT: I believe we're ready for your
cross examination, Mr. Isaacs.

MR. IShACS:"Thﬁnk'yqu, Judge.
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" CROSS EXAMINATION

BY MR. ISAACS;

Q Miss Wilhite, during the orientation wgek; did you
have classes at Camp Scott?

A Yesn.

Q What kind of classes?

A Well, wa had a class on tool safety - I taught
that one and I taught fire builﬁing. We tuuéht them how to
build the right kind of fires; we taught them how to tie
knots; we taught them how to --

Q What kind of kqoggi Miss Wilhite?

A Oh, like slip—kﬁggéf half;hitches, flagpole, saguare
knots, friendship knots.-- 1et ma see, we taught them how to
latch.

Q Were these things you need to know to know how to
put up the tent?

A Some of it, yes.

Q And other ones, was that a part of scouting that
one should know?

A Yeas,

Q How many hours during the orisntation weak'did you
spend in knot~-tying c;;s§g5? 

A Not more thamn an hour.

Q Were.nny of the other classes longer than that

particular clasgs?
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A Mine. I taught fire building and not everyone was

too hot on it and so I had to keep having them try to rebuild
a fire and rebuild the fire.

Q The week before camp, each one of you counselors
were assigned to3par£icularﬁﬁnits;‘is_that correct?

A Yes, we found ouﬁ what our étaff asgignments were

a few days before we left camp.

Q Would that have been after Thursday during the

orientation week?

A Yes, I imagine.

Q Who made those assignments?

A Barbara Day.

Q Did she give you a list of the campers that were

going to be in your unit come Sunday June 12th?
A Tes, ?Pe'diQEd ' 
Q Had Barbaramédé}tént assignmanta?
A No. Well, she had. She just went through the list|
You know, of girls and like kind of -- like the firat four
names in Tent 1, and the next set of names =~ but we didn't do
it. She left it up to us how we wanted to arrange our tents
and we just let the kids pick out the tén£s thay wanted,
Q Sc Barbara Day has made the assignﬁénfs,'not only
to the unit but to the tents; is that correct?

A Yes,

Q And at your option, you changed those assignments

138




-
2
-

TORM

"
B
&
~
o
1
z
K
z
z
a
-
=
a
o
o
o
<
It
z
7]
o

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

and permitted the girls in the camp to sleep where they

wanted?
A
Q
class on
A
night.
Q
A
Q
A
Q
the gate?
A
Q

A

Q

Right. That's how most counselors did it.

During the orientation period, did you have any

security?

Well, we were told that the gate was locked every

What time did they lock the gate, Carla%ﬁ
1 think 11:00 or 11:30.

Who loékad tbe gate?

Ben, then, or Barbara.

Are Ben and Barbara the only persons with keys to

I imagine.
Do you know of anybody else has a key?
Well, they shouldn't have,

When you come to camp, are all the buildings locked

on the campgrounds?

A

Q

I don't know; I can't say.

How many years have you been going to camp at

Camp Scott?

A,

Q

Five or six years.

During that time,'héva you ever been in there

when buildings were padlocked?

A,

LI
{ Yaﬂo._
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Q Who has the keys for those buildings?

A Ben.

Q Does the Camp Director have keyaz?

A I don't know.

g Back to the security class., During orientation
week, did they tall you anything about sacurity around the
building?

A Around which building; any of them?

Q Camp buildings, any building at Camp Scott?

A No. No, we were just told, you know, mestly it was
more camp safety because we'd never really had any problem
with anybody., We have a few pioﬁlsrs before, the praviocus
years, and nothing had av?;ﬂpgéh'takgn or destroyed and then
weé were just - it was_in_passing that we were told, you know,
if we did see any prowlers or any people in campgrounds, that
we were supposed to notify them that it was camp praperty
and for them to leave,

Q Carla, have you ever seen a prowler at Camp Scott?

A I couldn't call them “"prowlers" but I've seen
people drive through and ask like directions to the Camp
Director's Office and I jﬁst tall them‘where the offica was
or tell them they weren't allowed on the property. They

would hava to turn around and go back.

I

. fQ. ' Did anytqingféﬁéfiHAPPQn to you during the orienta-

tion week which was unusualég

———
Co
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A Well, there was. 4 hurt my back lifting Bailboat;]

Q Yes, ma'am.
A Huh?
Q Yes, ma'am. What happened after you hurt your

back?

A Well, there wag this stuff - campout, down at
Cedar Lodga.

Q Where ig Cedar Lodge located, Carla?

. A Well, yoﬁ go back down the road a piece and. .
there is 3 sign that Says "Cedar Lodge",

0] Which.way, down the COOklE TraiL east - axcuse me,
down the Cookie Trail north?

A Yag.

MR. WISE: 1If it Pleass the Court, I am going to
objeot to thig line of questioning unless we can establiah

& date and time with some Televancy to thisg case,

THE COURT: Sustained. Have her establigh when it

MR. ISAACS: I thought we were talking about the

orientation week, Judge.

Q Do you recall what day during the Oorientation You

hurt your back, Carla?

CoaRh TR

‘A Pfdbablymwedhésday'~ Wednesday or Thuraday,

MR. - WISE’ If 1t please the Court, we would inquire

’ i

about the orientatlon week of *77 or what year?
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THE COURT: Do you want to ask her that, Mr

Isaacs?

Q Migs Wilhite, what orientation week are we talking
about? | |

A 1877.

Q If you can recall, what day of the week are we

talking about?

A Wednesday or Thursday.

Q And about what time of day did you hurt your back?

A Afternoon.

Q After you hurt Yqur back, did you go down to
Cedar Lodge? N '

A . I eventually did. They gave me some Tyleqol with
Codeine and that knocked me out for tha'aftérhbon bﬁt'I‘Qas
up and went down to Cedar Lodge to eat bﬁt I‘plannedlto
sleep in the staff house on the floor;@bgcauseil couldn't
aleep on the floor of one of the tents and I didn't want to
be up in the infirmary bf myself and if I slept in the staff
house, I would be closer to some of the units. And so,
anyway --

Q What happeneduthpg night when you were in the
BEaff.hoﬁ;e?  - |

“; A I heard a noise; I heérd ﬁoiaé behind the staff
hou:me on_‘ :£he sdm;ﬁ .-

"9 " wnat did it sound like, Carla?
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1 A It was just like a scratch, you know, like some-

body rubbed up against it and I figured theres was somebody

3 behind there like a camper or something and they were going
4 to, you know, last night's surprise, and so --—

] Q Could you tell us if that noise was man or beast?
6 A It sounded like a person and so I said, "Who's

7 there?" And nobody answered but I heard steps walking away
and so I put on my glasses, you know, and I just laid there
and listened and I heard, you know, soma more steps sp I

10 got up and I lopked out - you know, loocked out the front

11 window because I thought it might have been Sally, our camp
12 dog, and she -- well, here he comes - here Sally comes across
13 from - over from the woodward's house.
14 Q Whe dees Sally belong to?
15 A The camp.,
. 16 Q What did sSally do when she camg running across the
17 yard?
é 18 A She ata;ted‘p§;king and g;owling.
i 19 Q Did you evar:see’what she was barking or growling
g 20 at? |
g D1 A No.
) 20 Q Did you hear anything else?
23 A Not after that, I just grabbed my blanket while
24 she was starting to chase whatever it was and I ran across

25 and got Dee Elder because I knew she was in the Quapaw Unit
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and I got her and a fewgéther people up and they came iﬁ
and sat with me until I fall asleep and then Jody Davia.came
in the house the rest of the night,

Q Did you tell anybody else about that incident‘where
You heard the noise outside of the staff honse?

a I don't remember, just Dee and whoaver elsjei'@as
there at that time. .

Q Did anythihg unusual, anything unusual other than
that, happen du;ihg:the ggﬁgptationjweek?

\ .. I T,

Q How about the tent fiap?’ Did you see that?

A Theé one that has the six-inch tear in it?

Q Yes, ma'am?

A ?93, I saw that.

Q Do ybu-know what caused it?

A No.

Q Does weather ever cause a six-inch tear in a.tent
flap?- | ‘

A It could.

Q  And wedsnfﬁ?kA;g?;hgtheriwaather caused it cf
sbmebodY cut it, do ﬁa?:.f; A |
MR. WISE:  If it Please the Court, we would object.
Sggfs;;skéd'&nqﬁgnswﬁradéthﬁi%question.
_THE;ﬁQURT;?'Objgction sustained.

Q Do we know whather weather caused it; wa're just

W e
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guassing, aren't we?

MR, WISE: If it please the Court, he is asking

the same question that the Court just sustained.

THE COURT: You can ask her if she knows it. I

don't know if she can answer that question.

Q Do you know whether weather caused it or éémﬂbody

elsa?

A I don't know whether somgbody caused it.

Q All right. -Can;you think of‘nnything-eisi-ﬁnusual

that happened during orientation week, Carla?
A Well, not during orientation.
Q  Well, was anything stolen from Camp Scott during
tha orientation period? | o |
A No,
Q Where are the tent suépliea and tent ropes'kép£ "
on Camp Scott?
A We don't have any -~ the tent ropes?
A Well,.on the tent.
Q All right. If jou.need a rope and you don't have
one, where did you go to get one?
A ‘Chick hut. _
'Q And-ddTyéﬁ hava’a?éoil'of rope there?
A No. o o

VMQ Do you have a --
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A weil, okay. We have one coil of nylon rope that
I can remember from 1975, and it was used to replace tent
ropea that were there but as far as I know, we wsed it all
up.

Q Carla, do you know what duct tape ia?

A Yqé,’I do.

Q | Did-ybﬂ dée any qdci tape'aﬁicamp Scott?

A No. | o |

Q Do you know what bodkbinding tape is?

A Yea.

Q Have you seen any oﬂﬂﬁﬁat at Camg Scott? ~

A | No. |

Q If you neaded some tape to fixiéoﬁéthinj, who would
You go to at Camp Scott that would have tape?

A As far as I know, we don't use tape tq‘fix anythingl

Q Carla, who is responsible for locking the gate at

night?

i
MR, WISE: 1If it pleasa the Court, tha question has

been asked and answered,
MR. ISAACS: 1 didn't ask that. I asked who had
the kgys.
o . THE COURT: I think you asked about the time it
was lockedl. Objection is qﬁef;ulgd. You‘may answer.
7 Q ;Vho”;s.reséonﬁihle;for locking the gate at night?

A  Either Barbara or Ben.
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Q Anybody else have that responsibility other than

those two people?
A No.
Q Do you know who put up the tent after the orianta-
tion period?
a Nobody. They were already up.
Q Do you know who put them up before?
A Ben put them up.
Q Did Ben have anybody help him?
.\ Maybe his daughters; I don't knéw.
Q Could you describe for me on that diagram which
one of the tents had the tear in the flap, Carla; on this - .
diagram right here (indicating)? -
A It was either Tent 2 qr'3f
MR, ISAACS: Okay. Could we let the record show
that she is talking gbou£ r wa've got the diaér&m with the
tents numbered 1 through 7, and it would be 2 or 3 on it.
‘THE COURT: Mr., Isaacs, have you had a chance to
photograph this yet? | |
HRfEISA&Fﬁ;'_NOF:I”WBnt to do that at the end.of
the d;y,.JudQé;-7‘L 0
Q .Who’;eportéalﬁﬁét:tﬁis tent was torn, slashed or
damaqu? ?,‘:, . i IR
.A I think?;— well, we went down the day before - the

day - the morning, that wg,?éfe goi?gﬁto.leave camp and we
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were supposed to write down any repairs that needed to be
done and any supplies that we needed and so we needed gome
things in the unit kitcheﬁ“like ﬁoap and stuff like that and
then we found the ﬁéar_dh_tﬁé‘tent."We ware‘shpposed to
check ropes on teptﬁ‘andlmake-sure the flies were up and
everything like that.

Q What time did you leave Camp Scott at the qnd of
the orientation week?

A Probably right after noon.

Q0 Friday?

A Yes,

Q June 9th or 10th?

A Whenever. _

Q All right._uwygraﬁéidlyou go that weekend?

A Sand . .Springs. on _

Q Who did you spend the weekend with?

A "My parents.

Q ~ After that weekend, when did you go back to Camp

Scott? v

A" suiday.
>Ié..' Whaff#i@;}:;.“‘

A '_ Aboui - well, I.got to camp about noon.
Q Who with?

A Jody Davis.

B D S

Q Anybody else? .
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A Some of her friends.

Q Do you‘kﬁow_their names - male 6r famala%
A Female. |
Q Were they counselbra?

A No,

Q Whose car did you go over there in?

A I don't know,
Q Do you remember what type of automobile?
A It was white, but I don't remember what kind of
car it was, |
Q  When you got back to Camp Saott, tell me what you
did on June 12th? i
A We gathered up the supplies that wve needed‘fqr our
unit, wé;took them down to the unit, put everything in‘ﬁlacé:
Q You say “we”". Who was we?
A Ma and Dee and Susan.
Q Jan? |
A f,Dee‘quISgnanﬁwﬁj‘
d : rDééf&ﬁd-Sﬁaan?L.okay; what did you do after you
took the supplies down to Kiowa Unit?
| A'. ﬁ?;%, ﬁéfﬁégtrback,and wailted for the kids to
arriée._ o . S |
Q What time didfihg‘kidn arriﬁe?
A VSomatimé in the afternoon, I guess, arocund 2:30,.

Q When they arrived, was there some special identifi-

149




-
]
-
=
&
=1
w

~
o
o
~
a
3
7
ui
z
a
»
<
=
o
o
o
"
3
4
a
T

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

cation tags so that you could identify your campers?

A Well, we went on each bus with a list of names
and called them off and whichever kid that was got off the
bug and went over to where our little stake was,

Q After the kids got off the bus, what did you do?

A Well, we told them to get whatever luggage they
could carry easily and we took them to the unit and helped
them settle in, rolled their tent flaps up and showed them
how to do it right and put on the mattress covers on the beds.

Q What time of day was it when the campers of Kiowa
Unit had settled in?

A Our luggage arrived - we hauled all the luggage off
the truck and put it im tﬁé'tents and none of them really had
time to unpack before it was diqner, you know, but it was
pretty‘settled‘in.

Q What time was dinner?

A Six.

Q After the girls had settled in, what did you do
as a counselor to see that the little girls knew what they
were suppose to do and where they were suppose to go?

A Well, when is this -- after dinner?

Q After they hadHSEtFlgd in?:

A After they ha& §éE£léd in? ‘bh. Well, we brought
them all to the unit kitchen and we played name games and they

asked, you know, while we.were working with them, rolling up ti
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151 ¢

tent flaps and they asked QUestiona and we answered them and
we told them a few things about camp.

Q And after that, who accompanied the campers from

Kiowa Unit up to the Great Hall for dinner?

A Well, Dea and Susan took the wnit and I took the

hoppers.

Q Who left first?

A I did.

Q What time was that?

A Probably like I said, 5:45 or so, ; little before.
it was tims for dinner ab.ﬁé could set the table.

Q Carla, after Daé and Suzan laft the aam§ area and
brought the campers to the Great Hall, was there anybody left
in the Kiowa Unit area to your knowledge? |

A No.

‘:ij_~'Waé:thgrglanyﬁggy-ﬁho was supposed to sit hill for
th; Q%Q{é camﬁ‘;t tpisntiﬁe?, |
A .

Q‘“ifIsﬁéheré-aﬁfbbaf that has the duty to see to it
that trespaasersf@om't cqmej@gto_thg qamp?

A Well, as far as{ kn6w, no, it's kind of everyone's
respongibility, if. you sea.somnbody, to report it.

Q Okay. You went up to the Great Hall with the

hoppers and then Dee and Susan came with the little girls.

What did you do after.dinner?
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A We mang.

Q When did the rain étart?

A Well, it started during dinner.

QR About what time was that?

A Six-thirty.

Q How long did it last?

A Oh, about an hour and a half.

Q After the rain stopped, what did you do?

A Well, by that time, we had been back down to the
unit. We had to walk back down to the unit in the rain-
because no one h&dfflashlighés'and it was getting dark early.

0 Did you have ﬁh;ae.flashlights there at the camp
with you? )

A No, not up at the Great Hall.

o I 3Biﬂffbu have one there at the Kiowa Unit?
‘E‘A Yéé;'sir. o
;id _ WOuld'you.éaaqfibéithat for me?
.A;F%iA~graen flaghlight, about - you know - the.froﬁt
of it is about I guess three or four inches.

Q Is it a box flash;%ght?

A Yes, S

Q Do you know the;é:and name?

A Well, it was Raoﬁac? I don't know. EverReady; I

don't know,

Q Okay. You've got a green flashlight. When you got
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back to the camp,.did you use that green fiashlight?

A Yes.

Q Why did you use it?

A Because the clouds made it dark, the treea and
everything - you just need ﬁ flashlight to be able to §et
around when it gets that dark. You are not going to be able
to see a gnake sitting there on the path and I sure wouldn't
want to step on one.

Q pid you put.al;wphg,little_girls in their tents
or did you go back in the unit kitchen area? |

A Well, I stayed in the counselors' tent and dri#d
6ff and Dee and Susan went out with their flashlights and
everything and helped - took down all the tents and get the
kids ready for bed} dry, _élbi;lfl_'es .

. S ’ v

Q S0 éfiwthe kidhwware in their tents after dinner
ﬂnd‘after you hadjihéliinging?

A  Yes, -
Q What time was that?

A Probably getting close to - getting close to B:00;

by that time, it had pféft{}ngi stopped raining and it was
just dripéing off the trees, the water.

Q After Dee and Susan put the little girls in the
tents, what did you do?

A  They came back to the unit kitchen ~-II mean, they

came back to the counselors' tent and Dee said she was going
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to get some cookies for a ﬁhit meating at 8:00, some Girl
Scout cookies, and we said, well, that would be pratty.cOol
80 she went and we stayed and watched the kids and then,
wvhen Dee got back, we lit our lantern, we called them all
out to the unit kitchen at about 8:00.

Q About 8:00 o'clock?

A Yes.

Q What type of shoes were you wearing on the 13th --

on the 12th or 13th of June? -

A Tennisihhoea,:
Q What type cflshoas‘were Sugan and Dee weariﬁg?
A Tennis shoag. .
Y] | Wéafth$§{§pqnd§rﬁ fqgtwmar for campers?
A ' .éea. -
) is thﬁt what most Sf‘them wear?
A That's what ;irar}c;ne had to wear.
Q Can you draw me a picture of the shoes you had on -~

the bottoms of them?
A Well, they're just =--
Q Do you need something to write on?

A Y¥gah,

MR. WISE: If it please the Court, may I ask a
gqualifying question?

THE COURT: About what?

MR, WISE: Whether or not she knows what the bottom
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of her shoes looked iike.

THE COURT: No, that's out of order. She nay draw

the picture, if she knows.

MR, WISE: 1If it please the Court, she hasn't

indicated that she does know.

A
shoe.

Q

A

like that

.

Okayr

They probably look like the bottom of a tennis

That's fine.
They're a £rmck*ahoe and it has the wavy tracks
(1ndicating) just like that.

2

Do you remember what brand they were, Carla?

ki

| Let's see - Converse?

52

'Would yomu sign that for me, please?
(Witnesﬁ coﬁpllesa)

MR. ISAACS: - Judye, we'd like to have this marked

for identification as Defendant's Exhibit No. 1.

THE COURT: I believe the court reporter has a tag

she’ll put on it,

avidence.

MR. ISAACB: I'm not going to offer it into evidence.

THE COURT: What is that, Mr. Isaacs?

MR, ISAACS: I don't choose to offer it into

THE COURT: But that has been marked as Dafense 17
MR, ISAACS: Yes, sir,

(Reporter marked Defendant's Exhibit No. 1 for
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identification.) .

Q (By Mr, Iaaacb) fhesé Convﬁrse tennis shoes, were
they tennis shoes that a lot of campers waar?

A A lot of campetslwore them beéause they're what's
in style. And a lot of campers wear what wa call "que tips"
They're more like basketball shoes except they don't.héve any,|
sole, that's what a iot of-campers wgar.

Q Do you know the type of tennis shoes that Dae
Elder had?

A She had some lggked %ike basketball shoes.
o Thd'onasgtﬁa%5sﬁsaAfémary had?
A I can't rQCP;%E; Probably -- oh, I can't recall,

Q - That night, I

";

béliavé you said Dee was sitting hillp

A Yes.' e

Q Sitting hill means you're loogkout; right?

A You are in charge of the unit; you take watch over
the kids and make sure thay get to bed, make sure you know
they're all comfortable and make sure there aren't any dis-
turbances, you know, to disturb other units. You keep them
quiet and try to get them to go to sleep.

Q Bacauaglnge_Eldg:Lgaa gitting hill, you didn't have
any responaibilitiéé th§§ n;ght,.did you?

A Not for two hdﬁrs;‘ |

Q pid you go anyplace during that two hour period?

A Yes, I did.
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Q Where did you go?
A I went to the staff house and stayed for a few
minutes and then I went to the Arapaho Unit.

Q About what time was it when you ﬁent to the staff
house?

A A little after 9:00,.

Q Who went with you?

A Susan and I walked up there together,

Q At the staff ‘house, who did you see?

.';. A Juﬁ,t yfhoéver‘ was there.
Q Was thera a bunch of counselors there?
A ' Yas. | | ,
d :Dd yﬁu ieﬁémbhf'ﬁiéir names?
A Sure, I remember pretty much everyone's name but

I can't remember who was there.

Q Did you have any musical instrumants with you when
you went to the staff house?

A Oh, I don't ramamber.

Q Okay. You_wqa;_gger pq_A;apaho camp; right?

A Yas. :.3 -

Q And to get to the Arapaho Unit from the staff house
you would have to go which dirsction?

A To get’from the etaff house to the Arapahe Unit,

you'd have to walk north.

Q How far?

r
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Q
houge?

A

A

ho Unit?

v

A

Oh, I don't knaw, probably a football field.

Wnat did you do after you got over to the Arapaho

Talked for awhile.

What else?

Played guitar.

Was this with the counselors or with the campers?
Counselorq.

o i '
What were the namés of the counselors at the Arapa-

Nan Cook and I think they had the girl from Penn-

sylvnnia nnd I don t ramember her nams and Ann Mullin was the

CIT in the unit.

Q

Before you went to the staff house and over there

to the Arapaho house, did Susan Emary or Dee Elder have any

visitors from one of the other unifa?

A

Q

Ly

Q

A

Q
the staff

A

Q

Dee had a visitor.

What was her name?

Monon Cavins,

Would you spell that?

M-O-N-O-N C—A—V—I—N-S

And was she with Dee Elder when you left to go to
house and go to the Arapaho Unit?

Yes,

What time was it that you left the Arapaho Unit to
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go back to the Kiowa Unit?

A
Q
diégonal,
A
Q
Scott; is
Ll':'A L
e

A

About 11:15,

The shortest route back to the Kiowa Unit is on a

is it not?
Yes, sir.
And not through soms trail or road there in Canmp

i

that corrqct?"

Yot 'it's. the truck road.

There is a road through there?

It's nbﬁrraally-what you'd call a road but it's a

wvay that'Ben &Eivhs;' If'éhthe route you go on to pick up

trash and
Q
A

Q

it is pretty overgrown.

Did you go back that way or follow the road?

(No response,)

Did you go back through Ben's truck road or follow

one of the gravel roads?

A

Q

Well, I went on that back path.

Was anyone with you on the back path?
No. EACEP VRN ST LR P

This was abouﬁ 11;;5 at night?

Yas. |

Did you sse or hear anything unusual?

NOI

When you got back to Kiowa, tell us what happened? -

Well, I started to get ready for bed and some of

Ed
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tent® were making noise and Dee started to get up, so I told
hef to go ahead and go back to sleep and 1'd walk around the
unit and so I did and aettle&-everybody down, gﬁt them gquiet
and I went back to the tent and.started getting ready for
bed and like I said, pretty soon, Tent 1 got up and went to
the latrine.
;Js.d '.‘Wﬂé war; ﬁhéiéirlél#hat vent to the latrine, girls
in ?ent 1?
iwﬁ“ Theirl;amééé :-:-j;;
Q: Yés;vma'amfl
A I only remember one because her name was Tiffany.
She resembles a friend of mine and that's why I remember her
name,

Q What did you do when the girls went to the latrine?

‘A Wall, there was nothing unusual about that. ;Ebery-

on&“has to go to the bathroom but the} started banging the

- doors and they started banging where the lat lids -- at the

time I thought it ﬁaa the lat lids and so I ntafted to get
out of the tent,'you‘kndw,ﬂl_told Dee I'd get ahead and get
them, g0 as I got out éf the tent, they were walking back up
théipath and I-atopped them and I said, "what were you all

doing?" And they said, "Well, we ware going to the bathroom,

And I said, "Well, what was all the -- all this banging noise|

down there?" I sald, "You were banging tha lat 1ids.”™ And

the_:y said, "No, we weren't, no, we didn't even close them, yo

[ =4
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know." So --

Q After you intercepted these girls and told them
to go back to their tents and during the time, did you see
anybody that shouldn't have been at Camp Scott?

A No. )

Q ; biﬁ:}bu’h;#é;yoﬁr;flashlight with you?

A.: Yes, |

0  Were you using it?

Q See anybody in the area?
A No.

Q What time was it when you told tﬁe girls to go and
get in their tent?

A Just a few minutes after I went out after them,

Q What time of night would that have been?

a Probaply gattiqg‘c%ose t0312:00 or 12:30,

Q When was it that you heara the noise over in the
area of the gate?

A When I got up for the last time to get Tent 4 for
giggling and laughing.

Q What time was that?

a Either 1:00 or after 1:00.

Q I believe you said -~ did you say it sounded like

a frog?

A Kind of like in between a fog horn, a frog or a
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Do you know where John Cavaliar's place is?

Yag.

Do you know if John Cavalier has cattle out there?

He ‘does.

Could you tell me ' if the noise was made by either

man- or beast?

A

Q
baast?

A

A

Q
opinion -

A

Q

Ch Y

1

T can't say. .Iétdidn't sound like either.
You went out there and looked, though?
Yes,

Did you take your light?

Yes.

Shine it out there?

Yas,

Did you see anything that looked like a man or

No.

Do you know if that noise cams from a brushy area?
Yes,

Was it a brushy area that it came from?

Teah.

In your estimate, which side of the fence - in your
John Cavalier's side or Camp Scott's side?
Cavalier's side.

Did anybody go with you to investigate the noise?
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A No.

Q After you heard that noise and you told those
girls;;o_gu;eten down, what-did you do?

A i; Weli; Iijﬁﬁt;ﬁiikﬂdfover to Tents 6 and 7. They
were all quiet down thaﬁg,_G and 7 were quiet, so I walked
badkrand 1 fiﬁaily got to bed.

Q Diéfyoﬁfé;e ﬁﬁything unuzual?

A No.

Q Have your light?

A Yeah.

Q Did.ybu uge your light?

A Yas.

Q When yoﬁ went tolbgg, you went to sleep; right?

A Yes. e _ _

Q Was the towel there on thg floox?

A Yeah.

Q Hanging off the front of the tent?

A Yaah. .

Q You used that towel to wipe your feet on; right?

A No, not my feet.

Q You hadn't?

A No, not my feet.

Q Okay, but the towel was there hanging off the front
of the tent?

A Yas.
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Q The next morning when you woke up, I believe you
sald you woke because of the alarm clock; is that right?
A Yes.
Q  And you went over to the tree where tha bodies
were and you saw those bags; right? And one of. the bodies?
A Right,
Q How long were you at the tree in the area of the
bodiesf Carla?
A Legg than five minutes.
Q So we can say about five minutes?
A Lless than five; maybe two minutes at the most.
Q Did you see any tape there by the tree?
A No, sir.
fﬁﬁ;d yoq';ée;;ny_ﬁ6§kbinding by the tree?
wo, sir.
‘pid yon sée'a fihshlight by the tree?
‘No.
Q Did you see a flashlight anywhere near the body?

A No.

Q pid you see any glasses near the body?

A No,

Q Did you see any glaaseﬁ'&ase near the body?

"A No. |

Q Did YOu see any pigturea or photographs in the area?
A No. o
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A

Q

How close were you to the body?
About ~ no more than five feet.

Okay. After you saw those bodies, you ran down

right?

Back to my --

Yes, ma'am, back to the counselors' tent; right?

Yas, =sir.

Iz it not correct that you told Dae Elder, "Some-

thing's wrong"?

A
Q
A

Q.

I did.

And after that, what did you do?

- We counted the‘kiq;.

You went to.one gnd”o: the camp and she went to

the 6£her} right?

A .i K

-9

veh.

You:-went to:Tent No. l; is that correct? You've

T

got to answer, Carla?

A

Q

A

Q
vyelled at

A

Q

Oh, yeah, sure,

You went to Tent No. 1?

Yes.

How many pecople had you counpted before Dee Elder
you to come down there?’ -

I had qounte@hfé ?3%t_3,:which -

What did Dae‘éiaérhsaf to_féu?

When she came to Tent 3, she said there was blood
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in the tent and there weren't any kids or sleeping bags in
it,

Q Did yqu‘éo upigndflook iﬁ'tﬁe tent, Carla?

A I went ahead and counted Tent 6.

Q How many did you come up missing?

A Three missing.

Q Did you go look in Tent 77

A Yes, I did.

Q ﬁﬂat did you see in Tent 7, when you 160ked in it?

A Blood.,

Q Where did you see that blood?

A ! On the mattress and on the floor.

Q lDid you see blood on the floor?

‘A Yes,,;t was pretty dark in the tent but there was
atuff,qp‘thggflopr and there was blood on the mattress cover
and it trailed off over.

Q  All right, and what did you do after you saw the
blood? |

A I told Dee that maybe one of the girls_had'started
thei: period and I said - you knqw;.I still thoﬁght there was
just one body, which meant there were two kids that were

missing, 80 I told her and Sugsan to stay there and watch over

the unit and that I wOuld run up and get Mary Ann, the nurse, |

and Barbara Day and Richard

Q Who stayed there with the bodies?

|

i
L
H
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A Nobody was with the bodies at that time,.

Q Nobody was with‘the bodies while you and’ Dee were
checking the ténts; is that correct?

A That's right.

Q How long did it take you to check the tents?

A, About five minutes,

Q After you had looked in that tent and seen that
blood and had that conversation with Dee Elder, who had
decided to Qtay in the camp area - in the_unit area?

A I told Dee and Susan to stay there.

Q- . &i;?figﬁt}?;ﬁﬁaréid;dSus;n atay?

:i?: 1Wéli; Ehéy Séth want back-to the counsgelors' tent
bqf when i'utartégito wa&k tb the staff house, I heard a

scream &nd I knew ofné of the counselors had gone over towards

the body.
Q Do you know who it wasg?
A I found out latexr it was Susan.

Q But you didn't see her; right?

A No,

Q Did you go on up the road?

A Yas. . . ,

Q wWhen yéu got_yp';hére; who did you talk to?
A Mary Ann.

Q What did you tell Mary Ann?

A

I told Mary Ann that there was a body in the road
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and I needed her to get down there.

Q

How long did it take you to walk from the counseloy

tent up there to Mary Ann?

A

Q

A

Q

and’ told her that there was a body down there and you needed

I didn't walk,

Running?

I was running.

How long‘didlit take you to run up there?
About five minutes,

Aftar you got up thers and you talked to Mary Ann

help,.what did you do? |

' A o

Richqrd,
Q

A

Unit?

walk.

‘I ran acrosk to. the office and got Barbara and

What did Mary Ann do?

She got in her car and left,

Where were Barbara and Richard staying?
In the camp office.

Where is that located?

Right across from the infirmary.

How far is tha;wﬁqu the Great Hall?
They were ail'there on the same road.

CGkay. How far is the camp office from the Kiowa

I can't say for sure but it's about ajten minute
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Q

. e

e

Okay. ©Did you tell Barbara Day about the body?

Yeg,

Did you tell Richard Day?

Ies.
What happanad then? ~

Well we all got intd a camp wagon and went down

to tha Kiowa area and Mary Ann ran over to ths car and she

said there wera thrae - thrae bodies and so we got out of

the car nnd went back over by tha bodies and, like I said,

Richard walked arcound and examined them and said, well, it

looked like she'd been raped but he coﬁldn'ﬁrsay for sure.

Q

A

Q
ing them?

A

Q

b

PO P 0O

Did Richard touch the bodies?
I can't say for sure.

How far were you away when you saw Richard examin~

I was almost right by him.

How far is that - six feet, five feet?
Five fqg;.

Pardon me?

FPive faeet.

Who was there with you and Richard?
Mary Ann, Barbara, Dee and Susan.

50 all of you were there at the bodies?

Yas,

What did you do after Richard made that statement?
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A

Well, Mary Ann started crying, so I held her and

told her everything was‘gqing to be okay and Barbara said,

"Well, I've got to go call the police,” and she told Mary

Ann to watch.

B
Q.

Let me intéffgpt you. Was Mary Ann's automobile

down there by the bodiea?

A

left

that

3]
A

Q

A

Yek,.lfwwas.

ﬁ;s'it iﬁ:ffoﬁt of your camp car?
Yes.

wWhat happgnedlthen?

Okay, 80 Barbara and Richard left.apdADee and Susan

because they starte@hgq:feal sick and --

Q

Dee and Susan and.Barbara and Richard left and

left Mary Ann there to watch the bodies?

A

Q

A

Q

Uh;huh.

ﬁhare was Mary Ann standing to watch the bodies?
By her car.

That car is how far from the bodies?

No more than - no.more than fifteen feet,

Was Mary Ann crying when you left?

When I left her?

Yes, m§'am._fyw

No, she had Qeﬁ?ééﬂ'déuﬂ soﬁa.

What time of day was it when you left Mary Ann

down there with the bodies by herself - approximately?
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A . By that time, it was about six-thirty.
- Q Had Ben Woodward been down there yet?

- A No,
Q Had! you talked to Ban?

L

A Ne. T
‘Q,,,.Hadlyounseen§agqgg
A No.

Q - Where did Richard go?

A He was with Barbara.

Q Do you know where they went?

A To the office.

Q bo you know why.thay'weré going there?

A To call the police.

Q After Barbara and Richard left, what did you do?

A Barbara told me that I would have to evacuate my
kids because the police would be coming down.

Q All right.

A And so I -~ Mary Ann could see my unit from there
and so0 I teld her to watch mx unit and make sure that none
of the kids got up. Idg§id:§hcqu;qut get.them out by myself

Q That's when you led them the back way up to the
Great Hall; corxect? | |

A Yes.

Q Did you see anything in the area when you led them

up to the Great Hall?
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A No.

fw,~q - Did you ever go‘anywhere near the counselors’ tent
durlng the tima after tha bodlea were discovered but before
you moved all of the gxrla out of tha Kiowa Unit to the Great
Hall?‘ L
A Yes, I went b;cﬁ tﬁere.
Q Wasg your towel there in the tent?
A

It was there in the same place I'd seen it before,

Q When you got up that morning, did you miss Your

‘glasses?

A No.

Q Did you miss anything near your bed when you got
up that morning?

A No.

Q Did you have your glaszes on that day?

A I had my othar_paif of glasses on.

Q Now you took the girls back to the Great Hall and

you stayed there for the remainder of the morning; is that

correct?
A Yes,
Q Did you evar go back to Kiowa Camp to see ﬁhything

about what was done in that area for the rast of June'lBth -
the remainder of the 13th?

A No, sir.

Q What tima was }t-whén You left the camp to go home?
i : SAT D Y T sy
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agency

A

Q

A

Q

tions that I am going to ask that might pry into Your peraonal.

life,
okay?
A

Q

i

~Probably detting —- on the 13th?

Yes, ma'am?

' Getting probably close to 5:00 or 6:00.

. Who went hpme_with'you?
Co s:yiiﬂa’.‘.;'.,."

on

Nan Cook drove me to my parents' house.

Did anybody,infefview you from any laﬁ enforcement
the 1.3&1? |

Yes,

Do you remember his name?

No, sir.

Do you remember what you talked about?

I talked about what-happénad ~ what we saw.

Okay. Did 393 §a}i'him wvhat you told ms, Carla?
Yeg. | |

Carla, let me say something. There are soma ques-

I mean no offense but I need to ask these questions;

Okay.

When's the next time that you talked to an 0SBI

Agent or law enforcement psrsonnel?

A

Q

Fourteenth.
Where wasuthat?iu‘, '
Camp Scott.

And who was present?
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A My father.

S A"Yi?éa_i’;,élse? SN ’

a -' Barbara" and n;ch_gfd_and Nan Cook.

Q What was the subject of that interview?

A About whether or not I was misging an;thing;

Q And where was that interview 6onducted?

A In the back of my father's pickup truck.

Q Where was it parkaed?

A At the staff house,

Q What did you tell the OSBI Agent?

A Told him I was miasiné my glassés and my capo and
that's all I coh&dﬁﬁind that.was‘missing. |

Q When did youfdi?go?er'that-thoae items were missing
from the tent?

A After I had looked through my trunk.

Q What time was th&t?.

A In the afternoon.

Q 0f the l4th?

A Yes,

Q You went back over there on the ld4th to pick up
personal property, did you not?

A Right.

Q And you'look@dfthgpugh_your tent and discovered your

capo and glassaes and your'éiasaes case was missing; right?

A Right.
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.towel was there at the edge of my bed and I said, "Susan,

Q ~ And thq"‘s_éj iL;eﬁlé-‘—wé’re the only items that ﬁe.x':e
missing from your tent?
A Of mine, that I know df.

Q Was this orange crate affixed to the floor of the

A No.

Q How big was it?

A Oh, about two and a half feet high and about maybe
two feet wide,

Q Was anything said about a towel?

A I was going through my stuff and I knew thaﬁ Susan's

ﬁren't you going to take your towel?® And she loocked at
me and she said, "No, I can't."”

Q Was the towel sitting there on the edge of the tent
when you had that conversation with Susan?

| A Yas,

Q What did you say?

A I said, "Well, why not?"™ And one of the law enforé?-
ment people said, “Well,_yQuﬁ?an't.tqke it because it is
evidence." So Imlboked,?y?fﬁthere at the edge of my bed and
I aaw that there was so:lﬁa bldod had been smeared on there.

Q On the towal?

A On the towel.

Q Did you go back to the tent a second time and leook
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into theytan; pngtpe;mp%niné of the 13th after the bodies
had beén diécofered?‘ |

A Back - when I went back to get Dee and Susan.

Q Did you look in the tent again?

A When I came back to the unit with Ann Mullin to get]

the kids out of my unit.

0 Did it appsar to you that some of the blood had

been wiped up?

A Where? Oh, Tant 77

Q Yeah,
A I never went back to Tent 7.
Q Did you look in there to see whether or not any

blood had been wiped up?

A I don't - I have no idea.
Q Did it appéar to be ameared to you?
A I don't know. On the mattreas, I could tell it was!

Q How about on the floor?

A I don't know.

Q Did it look like there had been more bloo@‘but
somathing had goaked it up?

A I don't knqw;;;;i "
Q The towel that ﬁa are talking about in the counszel-

ors’ tent at the Kiowa Unit, how much blood was on it?

A I can't really say. Just like ~ maybe like if you

had had a bad cut and had wipaed your hand off or foot off,
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whatever.

A

Q

The size of a dollar - one dollar bill?
Mayhe.

Larger?

I can't recall.

All xight, who told you that this was evidence;

Susan Emery?

A

the said so and so did one of the law people that

were there.

A

Q

Was that Mrs. Huff?

I believe szo.

Did Mrs. Huff take the towel into her posaession?
No, sﬁe didn't, ) -
What was done with iﬁ?

I have no idea.

So when you left the tent in Kiowa, the towel was

still in front of the tent?

A

A

Q

Yas.

Was anything sl_(nizgd ag evidence?
of minq?

Ygs, ma'am?

Not that I know of.

-Did anybody else report to you that they had some-

thing stolen from them in the Kiowa Unit?

A

Sugan said that somébody had taken her purse.
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MR, WISE:: If it please the Court, we would object

to that as hearsay.
THE COURT: It has already been answereﬁ, Mr. Wise.

Overruled. |

Q Do you know if she got her purse back?

A No, I don't.

Q Whatlhappened after you left the Kiowa Unit. area
on the morning of the l4th?

A The afternoon of the l4th.

Q Afternoon.

A I went home - oh, wait - I went to the COuncil

Office and then I went to McAlester to get away from Tulsa.

Q Did somebody intgrrogate you at the Council Office?

A No.

Q Did you talk tbugny OSBI people thera?

lA No.,

Q What did you do then?

A Went to McAlaster.

Q I am talking about at the Council Office?

A The Council Office? I had -~ in the back of the
truck, we had some other counselor's stuff and we dfdppea it
off there for them to get.

Q So the OSBI had only talked to you twice: once
the day that it happ&ned_ana once on the 14th?

A They talked to me the day after that, too.

H 4
5 i
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Q On the 15th?

A Yes,

Q But that wasg afterlybu-and Mras., Cook had gone to
VMcAlester; right? |

A Yoa,

Q Did you get a phone call?

A Yes.

Q Was that from the QOSBI?

A Xes,

Q Did they want you to come someplace and talk to
them?

A Uh~huh.

Q Where was that?

-y Camp Scott.

Q Did yoﬁ go back to Camp Scott?
A Yes.

Q Who did you talk to there?

A Three of their agents.

Q Do you know thelr names?

A No, I don't.

Q Do you see any of them in the courtroom?
A Not --
Q How about this man right in front? Was he one of

A 'I.think I talked to him the day before that.
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they werxe

A

What did they ask about at Camp Scott?

Well, they asked me what happened again.

Did you tell them what you told me here today?
Yes,

What else did they aaklabout, Carla?

They asked me about people at camp.
What,kind-of quaestions?

They aaked me about whether I knew whether or not
- there were any homosexuals at.camp.

What else did they ask?

They -- I told them na, not to my knowledge.
Then, go ahead, | | |

Théy asked me if I was and I said ~-

You don't have to answer that.

Well, I'm not, anyway.

All right, I just wahted to know what the subject

of the conversation was.

A

Q

Ckay.

Now after you had that talk, did they ask you for

any samplesa of your hair?z

- A

Yes,

On that day?

- On that day.

" ‘What samples of hair did they want?

They. took hair_from my head and pubic hair.
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N
Q
A
Q.
tﬁaé;éhéy_
--A

. .

Did they take it from any place on your body?
Just my hair and --

Did they want a blood sample from you?
Yes.

Did you give them one?

Yes.

Did they want fingerprints?

Yes,

Did you give them one?

Yes.

You'vae got to speak up,

Yeah,.

Did they take a saliva test from you?
Yes, they did.’

Any other tests that they ran on you?
No.

Now, Nan Cook was with you when you went back to

Camp Scott on the 15th; is that not correct?

Yes.

Did they take the sama samples from Nan Cook?
Uh-huh.

Did;gpey tq}kﬂgo NaniCook about the same things

§

talkéd to _you about?.

Yes.

'Canvfbu tell ﬁe'about how long you looked into that

}

"
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tant -

A

Q

A

before

A

Q

Tent No. 7 in the Kiowa Unit?
That morning?
Yes, ma'am?
Abouﬁ -- maybe less than a minute.
Did Susan's boyfriend ever visit her at camp?
Yaes, he did.
Whenlwas that?
The day that we were moving into the Kiowa Unit.
the kids got there.
Do you know his name?
No.
Do you know what kind of car he has?
No,

After the interview with the OSBI on tha 15th, has

anybody contacted you from any law enforcement agency and

interviewed you further?

A

tions.

Q

A

They called various times just asking a few ques-

Did you tell them what you have told me here today?

Yas.

&

. .Teld them anything' different?

No b i.
Did'énybody show you any footwear?

No, bﬁtathay interviewed me on the phone about it -

Teh

about a pair of tennis shoes.
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Q What kind of tennis shoes?

A Red Wing tennis shoes,

Q What color?

A They described them to me as a brown or a gold

sort of tennis shoé,fkind.of like a track shoe, only it had

different kind of tread on it.
Q What kind of tread?
A These little like -~
Q Can you draw me a picture and describe that tread?
MR, WISE: If it please the Court, we're talking
about a conversation over a telephone.
' MR. ISAACS: 1'll withdraw the question, Judge.
THE COURT: Go_ahead, ask your next queatidh.
Q Describe them in your words. |

A Well, they're like ~~ they're bumps and they're

circular and they come out, you know, like basketball shoes,

the circles go in.

Q Do you know what Adidas basketball shoes are?

A No.,

¥

THE CQURT: I'm sorxy, Mr. Isaacs, I didn't under-
stand that dﬁ&stioh. |
MR, ISAACS: I .asked her if she knew what Adidas

basketbali shaes'hré;

v ot :

'THE COURT: All right.

A No, I don't.
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Q Did the description of the shoaes that they asked
you about fit the description of any shoes that were worn
by anybody that you knew at Camp Scott?

A No, sir. |

Q Did théy.ask.you:about a shoe size?

A They mentioned ﬁomething about it but I didﬁﬁt
connect with it.

Q Were you interviewed in person on any matter that
I haven't asked you about?

A I don't understand.

Q- Did anybody interview you in parsdn, Carla, abput
this case, other than these times we've already talked about?

A No, you.

Q Ahybody alse?

A Ne.

o During-anf ofhﬁhasé interviews, hag anybodf ever
mentioned the name Gene Leroy Hart?

A I can't say. .I gﬁesé ~- wall, I just heard - heard
it first from‘the QGHSPQQB:B..:' |

-"d  %%Hivégfop tgié mp,évérything you know about this
caae? - EE P S -

A Have i?

LT S

o,

Q  Yes?'
A . Oh, as far as I know, yves,

MR. ISAACS: Judge, let me ask just a couple of
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guestions over here.

Q

7; inside

A

Q

carla, do you know anybody that went into Tent No.

of it?:
No, I don't.
Yes, ma'am?

Huh?

Yes, ma'‘am, I didn't ocatch your answel.

I said no.

on Friday, at the

end of the orientation period,

did the camp counselors use ropes, t¢ put on tents to tile

flaps back for the purposes of putting up tents and prepar-

ing them
A
Q
A
Q

A

for campers?
Any time we - we
Is that why the r

To my knowledge,

didn't replace any ropes.
ope was kept in Arapaho Unit?

it wasn't kept in Arapaho.

Pardon me, it wagn't?

To my knowledge,

gome new tent Irope..

@

‘A

Do yau know where

Should h;véibeeq

it wasn't, unless they needed

it.was kept?

-~ T would think. in the chick hut

unless gomebody checked it out.
R T I

o
a body.

A

Q

carla, you said -
You say You gaw”tp
Yas.

Did you ever Know

- wall, you've been talking about

e body - a body?

that thare was more thah one body
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underneath the trees?

A Well, I knew that there Was one; I didn + know
that there were three until Mary Ann sald so and Richard
looked in the sleeping bag and he said 8o but I didn t Bee
them myself. o

MR. ISAACS: Okay, thank you, carla.

THE COURT: Redirect?

MR, WISE: We would have no further redirect and
we would ask that this young witness be permanenﬁly excused
so that she may go back to her nofmal life. |

THE COURT: Do you wiﬁh hér to be available for
further testimony or not, Mr. Iaaacs? o

MR. ISARCS: “39@ Ido nnt, Your HonoF.

THE COURT: Yoﬁ'ara excused if you wish‘td }aave;_

(Whefaupon, the witness was excused nﬁd with&raw
from the hearing room.) |

. THE CGURT- Mq Wise, I:would. inguireé, since it's

"30, who your next‘witness is and what the length of teltl-:

mony would be .in your est;mate?

MR, WISE-: Your Honor, ﬁe, of course, never expecte
theaéww1tnesses to ba th;s lengthy. Our next witness will
be Mrs. Barbara Day. She's in my office ahd‘aVailable. I
don't know how lohg. " |

THE COURT: 'Is she a local witness?

MR. WISE: No, she's the former Camp Director and

|25
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I believe she makes her home;in Tulsa. She is also several
monﬁhs pregnant, Yéur Honor,

THE COURT: Well --

MR, ISAACS: I think she's made -- I've jusf been
advised, Your Honor, that my office informed her shortly ago
that this has drawn on longer than we anticipated and I think
she has made plans in the event that the Court would rather
put her off until tomorrow., I think that she has made those
appropriate plans ‘and whatever. We are more than willing
to go on but I think she anticipated the problem, |

THE CQURT: _I bé?}eva, gentlemen, since it.ié
4:30, that we will recess until tomorrow morning, but let's
try to start a little earlier. I'd like to start at 3:45
instead of :10:00 o'clock as originally planned.

MR. WISE: Very well.

THE#¢§URﬁ;' Bat.theﬂéourtroom, both A and B, will

go on the same schedule as befpré.

‘;Mr;lxéaéééyrare‘ynuiplanning or do you need a 1ittlf
time to ccnsulﬁ withfﬁoﬁ: client bafpra he's transferred this
evening?

MR. ISAACS: Wa:q,gppreciate it, Your Honor.
THE COURT : In‘ 6thér words, you would just as zoon
he wait in the courtroom for just a few minutes?

MR. IS5AACS: It would be fine if we could have abouf

an hour.
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THE COURT: I dqn't know what the Sheriff's feed-
ing schedule is, so he may have to take him earlier than
that but we will be.in récess then until tomorrow morning
at 2:45 a. m.

I'1l ask that the spectators leave as guietly as
possible. I would also ask that the air conditioning remain
on in order to cool this room down.

The Defendant will be placed in the custody of the
Sheriff until tomorrow morning, and Sheriff, he can stay here
a little while and talk to his attorney until you need to
take him to eat, if you'll gnly let him stay a few minutes.
Do you need a conférenc?pébéut;thag?_

THE SHERIFF: Ygs, Your Honor.

THE COURT: Mr. Isaacs, could I see you and Mr,
Wise in chambers for a conference with the Sheriff?

(WHEREUPON, the cause in hearing was recessed until

9:45 a. m.,, on the Bth day of June, 1978.)
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